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Protokół  Nr XXII/2012 z sesji  Rady Miejskiej w Wołominie
z  dnia 19 grudnia 2012 roku

Radnych ogółem    -  21
Radnych obecnych na sesji – 21 

Listy  obecności  radnych,  Przewodniczących  Rad  Osiedlowych  i  Sołtysów  stanowią 
załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.

Marcin Dutkiewicz - Przewodniczący Rady
Powitał przybyłych na sesję radnych,  Burmistrza Wołomina Ryszarda Madziara, Zastępcę 
Burmistrza  Sylwestra  Jagodzińskiego,  Zastępcę  Burmistrza  Grzegorza  Mickiewicza, 
pracowników Urzędu Miejskiego,  Radnych Rady Powiatu Wołomińskiego,  przedstawicieli 
Rad Osiedlowych, Sołtysów i przedstawicieli prasy, którzy obecni byli na sesji.  
Stwierdziwszy quorum konieczne do prawomocności obrad ( Na sali  obecnych było  17 
radnych.  Nieobecni to  radni:  Andrzej  Żelezik,  Igor  Sulich,  Dominik  Kozaczka,  Arleta 
Dębkowska) ,  Przewodniczący Rady otworzył XXII sesję Rady Miejskiej w Wołominie w 
dniu 19 grudnia 2012 roku o godz. 10:05. 

Pkt 1
Do pełnienia funkcji sekretarza obrad radni wybrali radnego Adama Beredę w głosowaniu 
jawnym za - 16 głosów, przeciw-0, wstrz. - 1 osoba

Pkt 2

Porządek obrad został radnym przesłany wraz z zawiadomieniem o terminie sesji i 
projektami uchwał  ( załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu)

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady Miejskiej
Odczytał wniosek Burmistrza Wołomina ( zał. Nr 3 do nn protokołu ) o  zdjęcie z porządku 
obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  „Wieloletniego  programu  gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Wołomin na lata 2012-2017” oraz wniosek Burmistrza o 
wprowadzenie do porządku obrad toczącej się sesji projektu uchwały w sprawie nadania 
Statutu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji „Huragan” w Wołominie.

Porządek obrad XXII sesji, z wprowadzonymi zmianami, wnioskowanymi przez Burmistrza 
Wołomina został przyjęty w głosowaniu jawnym za- 17 głosów, przeciw-0, wstrz.-0

Pkt 3
Protokół z XXI sesji  Rady Miejskiej  w Wołominie z dnia 28 listopada 2012 roku został  
przyjęty bez uwag w głosowaniu jawnym za- 16 głosów, przeciw-0, wstrz.-1 osoba

Pkt 4
Informacje o pracach komisji

Komisja Bezpieczeństwa – Grzegorz Szewczyk
Komisja  spotkała  się  dwukrotnie.  Na  pierwszym  spotkaniu  opiniowano  przedstawiony 
projekt budżetu na 2013 rok. Wypracowana opinia została przekazana Komisji Finansów 
Gminnych. Na kolejnym spotkaniu opiniowała przedstawione projekty uchwał. Opinia była 
pozytywna.
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Komisja Gospodarki – Kazimierz Tarapata
Komisja spotkała się 2 razy. Omawiane uchwały zostały zaopiniowane pozytywnie.

Komisja Edukacji – Joanna Pełszyk
Jako Komisja Edukacji radni spotkali się dwa razy i opiniowano projekty uchwał. Wszystkie 
opinie były pozytywne.

Komisja Finansów Gminnych – Leszek Czarzasty
Komisja spotkała się dwukrotnie. Pierwsze posiedzenie poświęcone było zaopiniowaniu 
projektu budżetu Gminy Wołomin na 2013 rok na podstawie opinii poszczególnych komisji 
merytorycznych.  Wszystkie  te  opinie  o  omawianym dokumencie  były  pozytywne  ,  bez 
uwag. Również opinia o projekcie Budżetu Gminy Wołomin na 2013 rok, przedłożonym 
przez  Burmistrza  Wołomina,  wypracowana  przez  Komisję  Finansów  Gminnych  jest 
pozytywna – bez uwag. 
Na  kolejnym  spotkaniu  komisja  opiniowała  pozostałe  projekty  uchwał.  Wypracowane 
opinie są pozytywne. 

Komisja Rewizyjna – Adam Bereda
Komisja prowadzi kontrolę w Ośrodku Sportu i Rekreacji „Huragan”. Kontrola nie została 
zakończona.  Przewodniczący  Komisji  zwróci  się  do  Przewodniczącego  Rady  o 
przedłużenie terminu kontroli na miesiąc styczeń. 

Pkt 5
Maksym Gołoś – Naczelnik Wydziału Organizacji i Komunikacji Społecznej 
Przedstawił informacje o realizacji uchwał Rady Miejskiej podjętych na XXI sesji w dniu 28 
listopada 2012 roku. Treść tej informacji stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu. 

Pkt 6
Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Przedstawił informacje o swojej pracy między sesjami. 
- w dniu 18 grudnia 2012 roku doszło do podpisania umowy pomiędzy Gminą Wołomin, 
Powiatem Wołomińskim , a Urzędem Marszałkowskim w kwestii wykonania projektu drogi 
dojazdowej  od  drogi  635  do  Węzła  z  S-8.  Tą  informację  należy  uznać  za  dobrą 
wiadomość.  Za wsparcie w tej sprawie Burmistrz podziękował Przewodniczącemu Rady 
Powiatu, Staroście Powiatu Wołomińskiego i dla wszystkich osób które przyczyniły się do 
tego, że po raz pierwszy jest jasna perspektywa dojścia do możliwości realizacji drogi, na 
którą mieszkańcy  Wołomina i  powiatu czekają wiele lat.  Z podpisanego porozumienia 
wynika, że Gmina Wołomin i Powiat Wołomiński wspólnie wykonają projekt tej drogi do 
2015 roku. Natomiast realizacja przez Zarząd Dróg Wojewódzkich nastąpi w roku 2016-
2017.  
- Budowa ulicy Lipiny B - W dniu 11.12.2012 roku firma Granar wykonująca budowę ulicy 
Lipiny B  otrzymała  stanowisko  Gminy  Wołomin  w  sprawie  ostatecznego  odbioru  i 
rozliczenia  finansowego za  w/w budowę.   W związku z  tym,  iż  protokół  ostatecznego 
odbioru został sporządzony z usterkami, Gmina z godnie § 10 ust.1 pkt. 5 umowy naliczyła 
karę  umowną  w  wysokości  10%  wynagrodzenia  umownego  tytułem  nienależytego 
wykonania przedmiotu umowy.
-  Budowa mostu na rzece Czarna w ciągu drogi gminnej  w Majdanie –  na dzień 
17.12.2012r. zwołano komisję odbioru robót, trwa rozliczanie inwestycji.
-  Budowa  chodnika  w  ul.  Wiosennej  w  Lipinkach  w  dniu  04.12.2012r.  dokonano 
odbioru inwestycji. 
- Budowa chodnika w ulicy Parkowej na odcinku od ul. Kolejowej do ul. Wiosennej 
w Lipinkach - w dniu 12.12.2012r. dokonano odbioru inwestycji. 
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-  Budowa kompleksu sportowego przy Zespole Szkół nr 3 w Wołominie – w dniu 
13.12.2012 roku dokonano komisyjnego odbioru obiektu.
 - Budowa Przedszkola nr 9 – trwają roboty fundamentowe, zwołano 10.12.2012r. narady 
koordynacyjne celem rozwiązywania bieżących problemów.
-  Budowa kanalizacji deszczowej w ul. Kolonia Gródek Etap II wraz z remontem 
nawierzchni - w dniu 12.12.2012r. dokonano odbioru inwestycji. 
- Modernizacja i rozbudowa oświetlenia – Budowa oświetlenia ulicznego w Cięciwie ul. 
Wołomińska. Etap I – odbiór końcowy robót odbył się 12.12.2012 r. 
- Targowisko Miejskie Nr 1 w Wołominie – wykonano dokumentację projektową, trwają 
procedury formalno – prawne związane z uzyskaniem niezbędnych zezwoleń na realizację 
obiektu.
- Budowa ul. Marszałkowskiej dokumentacja projektowa – W dniu 11.12.2012r został 
złożony WNIOSEK O PRZEPROWADZENIE POSTĘPOWANIA POJEDNAWCZEGO – ZA 
WEZWANIE DO PRÓBY UGODOWEJ, w myśl,  której  Zamawiający uznaje roszczenie 
Biura  Projektów Metroprojekt  Sp.  z  o.o.  z  siedzibą  w Warszawie  do  wysokości  kwoty 
11.714,82 zł brutto, ponadto w ramach ugody Projektant wykona na rzecz Zamawiającego 
projekty zamienne oraz  przygotuje  wniosek o  zgodę na realizację  inwestycji  drogowej  
ZRID wraz z uzyskaniem w imieniu Zamawiającego w/w decyzji za cenę nie wyższą niż 
64.206,00 zł brutto.
-  Zakup i  montaż lodowiska sezonowego składanego w ramach programu BIAŁY 
ORLIK 2012 w Wołominie przy ZS nr 3 w Wołominie w dniu 11.12.2012 roku dokonano 
komisyjnego odbioru obiektu. W dniu 15 grudnia odbyło się oficjalne otwarcie i Burmistrz 
zaprosił mieszkańców do korzystania z obiektu. 

                                                   Na salę obrad przybył radny Igor Sulich godz. 10:20

 Karol  Małolepszy – Prezes Stowarzyszenia :  Młodzieżowy Uczniowski  Klub Siatkówki 
„Huragan” Wołomin
Powiedział,  że  dzięki  decyzji  Rady  Miejskiej  w  Wołominie  o  przekazaniu  środków na 
działalność tego stowarzyszenia, okazało się, że może ona przynosić wiele pozytywnych 
wrażeń.  W ostatnim czasie okazało się, że drużyna zajmuje jedno z czołowych miejsc w 
tabeli III ligi, premiowane awansem do rozgrywek o możliwość grania w II lidze.  Dzięki  
działaniom Rady Miejskiej  i przekazaniu Stowarzyszeniu środków finansowych może ono 
nie  potykać  się  o  problemy finansowe,  ale  normalnie  pracować  i  działać,  wypłacając 
pensję trenerom, pokrywać koszty dojazdu zawodników na mecze, kupować im właściwe 
stroje sportowe i  zadbać o właściwa opiekę medyczną.  Za stworzenie tych warunków 
prezes Stowarzyszenia Karol Małolepszy podziękował radnym.
Jednocześnie poinformował,  że stowarzyszenie posiada również inne środki  finansowe 
dzięki innym działaniom. Szkoła Sportowa Nr 5 w Wołominie otrzymała ponad 70 000 zł w 
postaci  sprzętu  sportowego,  przekazanego  przez  Polski  Związek  Piłki  Siatkowej  na 
działalność  sportu  młodzieżowego  w  tym  przypadku  piłki  siatkowej.  Stowarzyszenie 
otrzymało również 70 000 zł w postaci sprzętu sportowego, co pozwala na rozwój tego 
stowarzyszenia. Podjęte przez radnych Rady Miejskiej działania, przy dofinansowaniu ze 
strony Polskiego Związku Piłki  Siatkowej,  mogą spowodować powrót,  za  dwa lata,  do 
pierwszej ligi rozgrywkowej i drużyna będzie przynosiła chlubę Wołominowi. Jest nadzieja, 
że  z  tej  I  grupy rozgrywkowej,  drużyna  Wołomińska nigdy już  nie  spadnie.  Pieniądze 
przekazane  przez  Radę  Miasta  mogą  to  zapewnić.  Dlatego  Prezes  Stowarzyszenia 
podziękował wszystkim osobom zaangażowanym w tą sprawę. Zaprosił też obecnych na 
mecz w dniu 22 grudnia 2012 roku, który rozpocznie się o godz. 18:00. wygranie tego 
meczy zajęcie pierwszego miejsca w tabeli. 
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Pkt 7
Interpelacje i zapytania radnych

Adam Bereda – radny
Zapytał,  czy  jest  możliwość  realizacji  oświetlenia  chodnika  w  ul.  Kościelnej  od  Al.  
Niepodległości do ul. Reja ? Jest to długa i często uczęszczana arteria, a oświetlona jest  
tylko ulica, natomiast chodnik zasłaniają liście drzew  

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Postara się sprawdzić jak to faktycznie wygląda, w okresie gdy na drzewach są liście. 
Najpierw trzeba przygotować projekt takiego oświetlenia i dopiero będzie mogło nastąpić 
wykonanie. Potrzebne są na to środki finansowe. Zastanowi się, czy jest to najważniejsze 
miejsce  i  najsłabiej  oświetlone  w  mieście,  które  powinno  być  wykonane  w  pierwszej 
kolejności. Jest wiele miejsc, które są bardziej niebezpieczne i wymagają doświetlenia, niż 
ten odcinek.  Jednak nie zamyka się drogi dla tej inwestycji.

Adam Bereda – radny
Prosił o podsumowanie dotychczasowej akcji zima. Jak to przebiega ? 

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Okres zimowy dopiero się rozpoczął dlatego powiedział  jakie są możliwości MZDiZ. W 
posiadaniu zakładu są dwie pługopiaskarki, które jeżdżą bez przerw, choć jedna z nich 
ulega częstym awariom. Zapewniona jest wystarczająca ilość piachu i soli do posypywania 
ulic. Jest również równiarka do dróg gruntowych. 13 osób z grupy sprzątającej, 3 osoby z  
„zieleniarzy”  i  pracownicy, którzy zajmowali się remontami dróg, teraz są kierowani do  
odśnieżania. 

Marek Górski – radny
W rozmowie z Dyrektorem MZDiZ wspomniane zostały tzw. „środki niewygasające” na ul. 
Podmiejską  w  Zagościńcu.   Pod  obrady  rady  nie  trafiła  taka  uchwała  o  środkach 
niewygasających.  Radnemu  wiadomo,  że  przetarg  został  rozstrzygnięty  i  umowa  z 
wykonawcą została podpisana, ale wykonawca nie wszedł na budowę. Prosił o informacje 
w tej sprawie. 
Zapytał też,  kto odśnieża drogi, czy MZO czy MDZiZ  ?

               Na sesję przybył radny Dominik Kozaczka – godz. 10:35

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Wyjaśnił, że warunki atmosferyczne nie pozwoliły na rozpoczęcie prac na ul. Podmiejskiej  
w Zagościńcu. Ta ulica zostanie zrealizowana ze środków przeznaczonych na takie cele w 
2013 roku.  
Poinformował  również,  że  Wołomińskie  ulice  odśnieża  Miejski  Zakład  Dróg  i  Zieleni, 
sprzętem, który należy do tego zakładu. Również pracownicy są z tego zakładu. Być może 
oznaczenia sprzętu i odzieży pracowników są pozostałością po MZO. Jednak sukcesywnie 
jest to zmieniane. 

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Przysłuchując  się  wyjaśnieniom  Zastępcy  Burmistrza,  że  przetarg  na  budowę  ul. 
Podmiejskiej  w  Zagościńcu  został  rozstrzygnięty  i  umowa  z  wykonawca  została 
podpisana, jednak inwestycja nie została zrealizowana, ale nie znalazła się w uchwale o 
środkach niewygasających. Zapytał, czy to oznacza, że środki finansowe gdzieś zostały 
wykorzystane ? 
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Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Wyjaśnił, że te niewykorzystane środki zmniejszą zadłużenie gminy

Wojciech Plichta – radny
Prosił o informację w jakiej wysokości środki są przeznaczana na publikacje i promocję  
„Rocznika Wołomińskiego”.  Pyta o to, bo na łamach tej publikacji nie widział informacji o 
kilku ważnych imprezach, które odbyły się w Wołominie. Od 20 grudnia do 20 lutego jest  
„wielka dziura” w dziedzinie imprez. Przypuszczał, że wszyscy wiedzą o jakich imprezach i  
uroczystościach mówił. Dlatego prosił osoby, które wydają ten rocznik o zwrócenie bacznej  
uwagi na to co się w gminie dzieje. 
W  związku  z  faktem,  że  prace  polegające  na  odśnieżaniu  już  ruszyły,  więc  prosił  o 
zwrócenie uwagi na jakość tego odśnieżania na terenach wiejskich.  

Rafał Biały – radny
Chciał  aby  przedyskutować  watek  obecności  Przewodniczących  Zarządów  Osiedli  i 
Sołtysów  na  sesji.   Wielokrotnie  dyskutowano  o  dietach  i  obecności  przedstawicieli 
jednostek pomocniczych na sesji.  Niektórzy z nich mają przywileje,  a niektórzy z nich 
muszą czekać do końca sesji na możliwość zabrania głosu. Radny uważał, że powinno się 
wszystkich traktować jedną miarą. 

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Przypomniał, że już powiedział, że każdy z Przewodniczących i każdy Sołtys ma prawo 
zabrać  głos  w  trakcie  sesji  na  aktualnie  omawiany  temat.   Kwestia  wynagradzania 
przedstawicieli  jednostek pomocniczych za udział  w sesji  była wielokrotnie omawiana i 
ustalono, że w przyszłym roku radni wrócą do tematu. 

Dominik Kozaczka – radny
Zapytał,  czy powstał harmonogram kolejności odśnieżania dróg ? Prosił o dostarczenie 
tego dokumentu radnym.

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
przyznał, że taki dokument został przygotowany i zostanie dostarczony radnym w wersji  
elektronicznej.

PKT 8 
Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Wołomin na lata 
2013-2032.

Katarzyna Lubiak – Wiceprzewodnicząca Rady
Odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie o  przedłożonym przez 
Burmistrza Wołomina projekcie uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej n lata 2013-
2032. Treść tej opinii stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu. 

Dominik Kozaczka – radny
Zapytał,  z jakiego dnia jest odczytana opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej, bo jego 
zdaniem dot. ona Wieloletniej Prognozy Finansowej , która była jeszcze przed zmianami. 
Wtedy planowano jeszcze wzrost podatków

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Poinformowała, że w projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2013-2032 jak i w 
projekcie budżetu gminy Wołomin na 2013 rok, który został złożony do RIO jak i do Biura 
Rady  Miejskiej,  a  tym  samym  do  wszystkich  radnych  Rady  Miejskiej  w  Wołominie 
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zaplanowano podwyżkę  podatków.  Tak  było  zapisane  i  w  części  opisowej  i  w  WPF i 
uchwale budżetowej. W trakcie prac nad projektem uchwały budżetowej podjęto decyzję o 
nie podnoszeniu stawek podatkowych. W związku z tym projekt uchwały budżetowej na 
2013 rok został zmniejszony na kwotę 1 302 000 zł, tak po stronie dochodów jak i po 
stronie wydatków. W Wieloletniej Prognozie Finansowej również o tą kwotę zmniejszono 
po stronie dochodów i wydatków. To, że ta kwota jest jednakowa po stronie dochodów i 
wydatków, sprawia, że budżet jest zrównoważony. Nie zmienił się ani poziom deficytu, ani  
poziom spłat i przychodów i rozchodów. W WPF zostały naniesione zmiany, ale ustawa nie 
przewiduje  ponownego  opiniowania  przez  RIO  uchwały  budżetowej  czy  Wieloletniej 
Prognozy Finansowej. 

               Na sesję przybyła radna Arleta Dębkowska godz. 10:50

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Odczytał treść uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wołomin na 
lata 2013-2032

Uchwała Nr XXII-119/2012 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wołomin 
na lata 2013-2032;

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 20 radnych na sali obrad, za-
18 głosów, przeciw-0, wstrz. 2 osoby

Pkt 9
Uchwalenie budżetu Gminy Wołomin na 2013 rok
Treść  projektu  uchwały  została  radnym  dostarczona  zgodnie  z  obowiązującymi 
przepisami. 

Katarzyna Lubiak – Wiceprzewodnicząca Rady
Odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie o  przedłożonym przez 
Burmistrza Wołomina projekcie  uchwały  budżetowej Gminy Wołomin na 2013 rok. Treść 
tej opinii stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu. 

Uchwała Nr XXII-120/2012 w sprawie uchwały budżetowej Gminy Wołomin na 2013 rok;

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Odczytał treść uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Wołomin na 2013 rok;

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Powiedział, że początek 2012 roku był trudny, a mówiąc to miał na myśli wydarzenia jakie 
miały  miejsce  w  miesiącu  lutym.  Jednak  koniec  tego  roku  jest  dobry.  Wcześniej 
wspomniano  o  podpisaniu  umowy  na  realizację  projektu  drogi  dojazdowej  do  węzła 
autostrady S-8. Druga dobra informacją dla mieszkańców to projekt przygotowanego przez 
Burmistrza budżetu na 2013 rok. 
Omówił  przedłożony  do  uchwalenia  projekt  budżetu  Gminy  Wołomin  na  2013  rok, 
wymieniając najważniejsze inwestycje , które są przewidziane do realizacji w 2013 roku, 
na które mieszkańcy oczekują od wielu lat. Można powiedzieć, że przyszły rok jest rokiem 
inwestycji  oświatowych,  o czym mówiona na posiedzeniach komisji  i  na spotkaniach z 
dyrektorami  szkół.  Te  inwestycje  pochłoną  ponad  połowę  budżetu  przewidzianego  na 
inwestycje w 2013 roku:
- Budowa szkoły w Leśniakowiźnie – to ponad 4 mln. zł.
- Budowa sali gimnastycznej w Czarnej – 1 600 tys. zł. 9 jest to rozbudowa szkoły, poprzez 
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dobudowanie kilku pomieszczeń, oprócz samej sali gimnastycznej.
- Budowa kompleksu sportowego przy Zespole Szkół Nr 3 w Wołominie – roku bieżącym 
wybudowano boisko „Orlik” i otwarto na nim również Białego „Orlika”. W przyszłym roku 
zamierza się przygotować cały ten teren wizualnie, by odpowiednio reprezentował miasto i 
Gminę Wołomin.
- Budowa Przedszkola Nr 9 – duża inwestycja za kwotę ok. 9 mln. zł.
Pozostałe inwestycje, które zostały zaplanowane do realizacji w 2013 roku to:
- Budowa ul. Partyzantów;
- Budowa ul. Sławkowskiej;
- Budowa ul. Batorego;
- Budowa ul. Czwartaków;
- Budowa ul. Szarych Szeregów;
- Budowa ulic: Pomorskiej, Karpackiej, Sudeckiej, Mazurskiej;
- Budowa odwodnienia na ul. Kleberga w Wołominie
- Dokończenie remontu Urzędu Miejskiego w Wołominie. ( Gdy Ryszard Madziar został 
burmistrzem, to jedna z pierwszych informacji otrzymanych od Straży Pożarnej to groźba 
zamknięcia sali konferencyjnej urzędu )
- Modernizacja  Targowiska Miejskiego w Wołominie przy ul.  1 Maja. Na ta inwestycję 
uzyskano dofinansowanie zewnętrzne na poziomie ponad 1 mln. zł.
Burmistrz  Wołomina  stwierdził,  że  bardzo  dobrze  układa  się  współpraca  z  Powiatem 
Wołomińskim.  Zabezpieczone  są  środki  na  dofinansowanie  inwestycji  powiatowych 
związanych z terenem Wołomina. Między innymi w projekcie jest budowa ul. Lipińskiej w 
Wołominie,  rozpoczęcie inwestycji  na ul.  willowej  w Duczkach. Przyszły rok to również 
współpraca z Mazowieckim Zarządem Dróg Wojewódzkich. Jest nadzieja na rozpoczęcie 
projektowania i realizacji kilku inwestycji na drogach wojewódzkich. 
Burmistrz Ryszard Madziar prosił radnych o poparcie przedstawionego projektu budżetu 
na 2013 rok. Jest to budżet bardzo ważny dla mieszkańców – budżet na który mieszkańcy 
od wielu lat  czekają. Pomimo trudnej  sytuacji  w kraju i  w samorządach jest  to budżet 
ambitny.  Starano się by inwestycje były priorytetem. Najbliższe lata są bardzo ważnymi 
latami  dla  Wołomina.  Jest  szansa  aby  powstał  wyjazd  na  trasę  S-8,  jest  możliwość 
modernizacji trasy kolejowej, i jest budowana nitka metra w rejonie Warszawa- Wileńska. 
Są to olbrzymie szanse dla Wołomina. Ale wcześniej trzeba tak przygotować Wołomin, aby 
w  perspektywie  czasu  stał  się  miastem  dobrze  skomunikowanym.  Miasto  dobrze 
skomunikowane to jednocześnie szansa rozwoju. Aby była szansa rozwoju trzeba podjąć 
również  inne  działania.  Oprócz  wymienionych  inwestycji  trzeba  pamiętać  o  planach 
zagospodarowania przestrzennego, które będą magnesem dla osób chcących osiedlić się 
w Wołominie. Zdaniem Burmistrza każdy radny, któremu leży na sercu dobro Wołomina 
powinien ten budżet zaakceptować. 

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Poinformowała, że procedura uchwalania budżetu wymaga by po zakończeniu dyskusji, 
rada  głosowała  po  kolei  wszystkie  poprawki.  Na  końcu  dopiero  może  być  głosowany 
budżet  z  naniesionymi  poprawkami.  W  posiadaniu  Przewodniczącego  Rady  jest  już 
uchwała budżetowa z naniesionymi poprawkami wymienionymi w uzasadnieniu. 

W budżecie Gminy Wołomin na 2013 rok zaplanowano dochody w wysokości 139 
499 615 zł, a wydatki w wysokości 149 181 463 zł. Planowany deficyt wyniesie 9 681 848 
zł.  W  stosunku  do  projektu  uchwały  budżetowej,  który  został  złożony  w  ustawowym 
terminie  do  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Warszawie  i  Biura  Rady  Miejskiej  w 
Wołominie dokonano następujących zmian:
1) ogólna kwota dochodów i wydatków została zmniejszona o kwotę 1 300 000 zł:
a) plan dochodów został zmniejszony w dziale 756 rozdział 75615 § 0310 o kwotę 500 000 
zł i w dziale 756 rozdział 75616 § 0310 o kwotę 800 000 zł, gdyż nie zostały zwiększone 
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stawki podatkowe na 2013 rok, 
b) plan wydatków został zmniejszony w dziale 600 rozdział 60016 § 4270,
2) dokonano  zmian  w  zadaniach  inwestycyjnych  (ogółem  plan  wydatków  nie  uległ 
zmianie):
a/ zmniejszono plan wydatków inwestycyjnych w zadaniach:

– „Wykonanie  dokumentacji  projektowo  –  kosztorysowej  ulicy  Rolnej  w  Nowych 
Lipinach” o kwotę 15 000 zł,

–  „Budowa sali gimnastycznej w Czarnej” o kwotę 400 000 zł,
 b) wprowadzono nowe zadania inwestycyjne:

– „Wykonanie dokumentacji  projektowo – kosztorysowej ulicy Pogodnej w Nowych 
Lipinach na odc. od ul. Szosa Jadowska do ul. Batalionów Chłopskich” na kwotę 15 
000 zł,

– „Budowa chodnika w ul. Rozwadowskiego w Ossowie” na kwotę 310 000 zł,
– „Budowa  chodnika  w  ul.  Armii  Krajowej  w  Zagościńcu  odc.  od  ul.  Szkolnej  do 

cmentarza” na kwotę 400 000 zł,
c) zlikwidowano zadanie inwestycyjne:
      - „Budowa mostu na rzece Czarna w ciągu drogi gminnej w Majdanie” na kwotę 200 
000 zł,
       - „Budowa chodnika w ul. Granicznej w Zagościńcu od ul. 100-lecia do ul. Piaskowej” 
na kwotę 110 000 zł,
3) wprowadzono  poprawki  zgodnie  z  zaleceniem  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w 
Warszawie.
W załączniku dot. Funduszu sołeckiego zmieniono nazwę zadania, gdyż wkradł się błąd 
pisarski w projekcie budżetu. Chodzi tu o Sołectwo Ossów.  Zostało wpisane: „ Zakup 
urządzeń na place zabaw przy szkole w Ossowie”, a powinno być: „ Zakup urządzeń na 
place zabaw dla dzieci”

Projekt uchwały budżetowej Gminy Wołomin na 2013 rok uzyskał pozytywna opinię 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie potwierdzoną Uchwałą Nr Wa.342.2012 z 
dnia  29  listopada  2012  roku,  w  której  wydano  także  pozytywną  opinię  o  możliwości  
sfinansowania planowanego deficytu na 2013 rok.

Adam Bereda – radny
Zabrał głos w sprawie projektu budżetu. Wyraził zadowolenie, że w każdej części gminy 
została  zaplanowana  jakaś,  choć  niewielka,  inwestycja.  Wiadomo,  że  wniosków  do 
budżetu wpłynęło na kwotę 170 mln. zł. Co roku Budżet Gminy Wołomin przeznaczany na 
inwestycje  jest  na  poziomie  20  mln.  zł.  To  uwidacznia  jaka  jest  skala  potrzeb 
mieszkańców. Mieszkańcy piszą listy,  a radni starają się na nie odpowiadać w ramach 
tego jakie są możliwości budżetu. W budżecie jest kwota ok. 24 mln. zł. na ogólne zadania 
inwestycyjne i jest to kwota porównywalna do 2012 roku. Dodatkowo jest 1 mln. zł. Na 
dofinansowanie  zadań  inwestycyjnych  realizowanych  przez  powiat  na  terenie  Gminy 
Wołomin. Do tego dochodzą  środki w wysokości 2 mln. Zł z przeznaczeniem na nakładki 
na drogach. 
Została zwiększona o 12% kwota przeznaczona na dofinansowanie miasta Stołecznego 
Warszawy w ramach wspólnego biletu. Obecnie jest to 2,8 mln. zł. Do tego należy dodać 
500 tys.  zł.  na autobus nocny do warszawy.  Łącznie daje to kwotę 3,3 mln. zł.  Radny 
zapytał, czy te koszty utrzymają się na planowanym poziomie ? 
Drugie  pytanie  dotyczyło  inwestycji  budowy  Przedszkola  Nr  9.   W  bieżącym  roku 
zaplanowano kwotę 1,5 mln.  zł.  ,  które nie  zostały wykorzystane.  Zapytał  więc  czy te  
środki przejdą na kolejny rok jako wydatki niewygasające ? Na tą inwestycję środki nie 
zostały zwiększone w budżecie na 2013 rok. 
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Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Wyjaśnił, że to ile gmina zapłaci za wspólny bilet w 2013 roku, będzie wynikało z rozmów i  
negocjacji,  które  Starosta  przeprowadza  z  ZTM.  ZTM  oczekuje  podwyżek,  dlatego  w 
budżecie Gminy Wołomin została zaplanowana na ten cel większa kwota. 

Grzegorz Mickiewicz – Zastępca Burmistrza
Poinformował, że w porządku obrad toczącej się sesji jest uchwała w sprawie ustalenia 
wykazu  wydatków  inwestycyjnych  ,  których  niezrealizowane  planowane  kwoty  nie 
wygasają z końcem roku budżetowego 2012 . To są dwa zadania, które przechodzą na 
kolejny rok. Jest to budowa ulicy Marszałkowskiej z kwotą 75 tys. zł  i druga to jest budowa 
Przedszkola Nr 9 z kwotą 1 100 tys. zł. Nie udało się wydatkować kwoty 1500 tys. zł. Na  
inwestycji  Przedszkola  Nr  9  z  powodu  nieprzydłużających  się  spraw organizacyjnych, 
które  były  związane rozpoczęciem budowy np.  było  to  związane z  zawarciem umowy 
przez  wykonawcę  robót  z  PGE  na  dostawę  energii  elektrycznej  na  plac  budowy, 
wykonaniem tymczasowej  zmiany organizacji  ruchu oraz  jej  uzgodnienie.  Przedłużeniu 
uległy  również  roboty  związane  z  likwidacją  istniejącego  przyłącza  centralnego 
ogrzewania.  Tego  nie  było  w  zakresie  robót  i  ta  konieczność  wynikła  w  trakcie  gdy 
rozkopano  plac  budowy.  A  obecnie  na  przeszkodzie  stoi  zimowa  aura  pogodowa. 
Wiadomo  jakie  trzeba  będzie  ponieść  wydatki  do  końca  roku.  Dlatego  Zastępca 
Burmistrza prosił radnych aby w dalszej części sesji podjęli uchwałę w sprawie wydatków 
niewygasających. 

Emil Wiatrak – radny
Zapytała  jaka  kwotę  zaplanowano  w  dochodach  na  rok  przyszły  z  tytułu   opłaty 
adiacenckiej ? Prosił o informację zawierająca podział na rodzaj opłaty.

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Odpowiedziała, że dochody z opłaty adiacenckiej zostały zaplanowane na poziomie 120 
tys. zł. 

Sebastian Bała – Naczelnik Wydziału Zarządzania Nieruchomościami
Uzupełnił  odpowiedź Skarbnik  Gminy,  informując,  że  w budżecie  na  2013 rok  została 
zaplanowana  wymieniona  kwota  dochodu  z  tytułu  poboru  opłaty  adiacenckiej  z  tytułu 
podziału  nieruchomości.  Opłata  adiacencka  z  tytułu  wybudowania  infrastruktury 
technicznej nie jest pobierana. 

Marek Górski – radny
W związku  z  tym ,  że  została  podpisana umowa z  wykonawca  inwestycji  budowy ul. 
Podmiejskiej  w  Zagościńcu.  Inwestycja  nie  została  zrealizowana  w  2012  roku  i  nie 
znalazła  się  w  uchwale  o  wydatkach  niewygasających,  więc  radny  prosił  skąd  będą 
pobrane  środki  na  realizacje  tej  inwestycji  w  2013  roku  ?  Czy to  będzie  ze  środków 
przeznaczonych na poprawę przejezdności ? Na poprawę przejezdności w budżecie 2013 
roku jest mało pieniędzy. Jeżeli jeszcze z tych pieniędzy zapłaci się za realizacje inwestycji  
to niewiele pozostanie na ta poprawę przejezdności na innych ulicach. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Przyznał,  że  w  bieżącym  roku  nie  zrealizuje  się  inwestycji  na  ul.  Podmiejskiej  w 
Zagościńcu.  Niewykorzystane  środki  zmniejszą  wysokość  zadłużenia  gminy na  koniec 
2012 roku. Z kwoty środków przeznaczonych w 2013 roku na poprawę przejezdności, 
zostanie wykonana ul. Podmiejska w Zagościńcu.  

10



Dominik Kozaczka – radny
Załącznikiem  do  projektu  budżetu  gminy   jest  załącznik Nr  2  –  Dotacje  celowe  dla 
jednostek sektora finansów publicznych w 2013. tam  jest  w dziale 921 rozdz. 92116 - 
Dofinansowanie  projektu  budowy  Miejskiego  Domu  Kultury  w  Wołominie  przy  ul. 
Broniewskiego – 200 tys.  zł.  Radny zapytał  gdzie to zostało uwidocznione w budżecie 
gdyż radny nie może tego znaleźć w rozdziale 92116 ? 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
odpowiedział,  że  w  2013  roku  planuje  się  wykonanie  koncepcji  nowej  siedziby Domu 
Kultury wspólnie z powiatem. 

Dominik Kozaczka – radny
Przypomniał, że teren na którym planuje się tą inwestycję jest własnością Ośrodka Sportu 
i  Rekreacji  Huragan w Wołominie.  Zapytał  też  czy powiat  jest  właścicielem części  tej  
nieruchomości, czy tylko administratorem. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Stwierdził, że nie ma to znaczenia dla wykonania koncepcji przyszłej inwestycji, która ma 
być wykonana wspólnie z powiatem. Teren planowanej inwestycji jest częściowo gminy a 
częściowo powiatu i trudno to rozdzielić, bo te części zachodzą na siebie.  Trzeba tam 
zrobić coś realnie ważnego dla miasta i tego co będzie zauważalne. Dlatego trzeba to 
zrobić wspólnie z powiatem. 

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Wyjaśniła, że na stronie 25 tabeli Nr 2 znajduje się zadanie o które pytał radny.

Dominik Kozaczka – radny
Zwrócił uwagę, że w rozdziale 92116 nie ma wspomnianego zadania.

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Powiedziała,  że jest  ono na stronie 25 tabeli  nr  2 do uchwały budżetowej  w rozdziale 
92109 paragraf 662 – Dotacje celowe przekazane dla  powiatu na inwestycje i  zakupy 
inwestycyjne  realizowane  na  podstawie  porozumień  i  umów  między  jednostkami 
samorządy terytorialnego – plan 200 000 zł. Przyznała, że zaistniała pomyłka w załączniku 
Nr 2 do budżetu, w oznaczeniu rozdziału dla tego zadania. Jest to pomyłka pisarska, o 
której radny mógł poinformować wcześniej skoro ja zauważył. Projekt budżetu można było 
poprawić wcześniej, Takie pomyłki się zdarzają. Nawet RIO jej nie zauważyła.  Obiecała,  
że to zostanie poprawione na kolejnej sesji. 

Dominik Kozacka – radny
Zwracając się do Burmistrza zapytał dlaczego tak małe środki finansowe są przeznaczane 
na drogi ? Jest to w tabeli  nr 6 do budżetu gminy  w rozdz. 60016 – drogi publiczne 
gminne. Stwierdził, że Burmistrz nie robi dróg. Przypomniał te, że na posiedzeniu komisji  
prosił, w kolumnie uwagi był zamieszczony opis np. co będzie robione przy inwestycji na 
ul.  Batorego  w  2013  roku  za  250  tys.  zł.  ,  skoro  przewidywany  koszt  całkowity  tej  
inwestycji  to  1  500  tys.  zł.  Co zostanie  zrobione  za  te  250  tys.  zł.  Tak  samo jest  w 
przypadku inwestycji : Budowa ul. Czwartaków – w 2013 roku przeznacza się 100 tys. zł, a 
przewidywany w kosztorysie koszt inwestycji to 1 mln. zł. Co za te 100 tys. zł. Zostanie  
robione. W budżecie są tylko śladowe wysokości środków na te inwestycje, a Burmistrz 
nie  powiedział  co  zamierza  za  te  pieniądze  wykonać  w  2013  roku.  Uważał,  że  takie 
działanie to tylko powiedzenie mieszkańcom, że coś się będzie robić, a w efekcie nic się 
nie robi.  
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Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Uważał, że wpisywanie dodatkowych informacji do projektu budżetu jest nie wskazana. 
Jeżeli trzeba radnemu coś wyjaśnić to jest to wyjaśniane. W tej sprawie radnemu nic nie 
obiecywał, miał się jedynie zastanowić nad kwestią opisu w kolumnie uwagi. Zdecydował 
jednak,  że  tam  nie  będzie  szczegółowych  opisów.   O  przedstawienie  informacji  dot. 
wykonania poszczególnych zadań poprosił swojego zastępcę. 

Grzegorz Mickiewicz – Zastępca Burmistrza
uważał,  że  najważniejsze  jest  to,  iż  te  wszystkie  inwestycje  znalazły  się  w  budżecie 
inwestycyjnym i znalazły się również w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Oznacza to, że 
Gmina Wołomin ma zamiar wybudować te drogi,  oraz zabezpiecza na wykonanie tych 
inwestycji pieniądze. To czy to jest 100 tys,  zł. , czy to jest 200 tys. zł. nie ma znaczenia,  
bo  w  momencie  podpisania  umowy z  wykonawcą  obydwie  strony są  zobligowane  do 
przestrzegania  zapisów  umowy,  a  w  tym  wypadku  wykonawca  podpisując  umowę  z 
terminem wykonania  jedno  czy  dwu  rocznym  musi  wykonać  ta  inwestycję.  Natomiast 
inwestor musi zapewnić finansowanie. To jest tylko część obowiązków stron wynikających 
z takiej umowy, ale najważniejsze.  Za te 50 tys. zł,  100 tys. zł czy 200 tys. zł.  można  
wykonać prace przygotowawcze,  można przygotować teren budowy,  można rozpocząć 
prace  związane  z  przebudową  kolizji,  można  wykonać  zaplecze  tej  budowy,  można 
dokonać uzgodnień, zgód i innych wynikających z pozwolenia na budowę.  Zawsze można 
dokonać  zmian  w  harmonogramie  rzeczowo  –  finansowym.  Załącznikiem  do  każdej 
umowy  jest  harmonogram  rzeczowo  –  finansowy.  Wielokrotnie  wraz  z  Burmistrzem 
Ryszardem Madziarem, te załączniki harmonogramu rzeczowo – finansowego, zmienia, w 
momencie  jak  pojawiają  się   dodatkowe  środki.  To  oznacza,  że  dana  inwestycja  na 
początku roku rozpoczynana jest  kwota 250 tys.  zł,  ale  na koniec roku kończona jest  
kwotą  800  tys.  zł,  bo  ten  harmonogram rzeczowo –  finansowy jest  ruchomy.  Gdy są 
dodatkowe środki, to zwraca się z pytaniem do wykonawcy czy zrobi na inwestycji więcej  
niż za te 250 tys. zł.  Jeżeli wykonawca będzie miał możliwości i wyrazi chęć, to podpisuje 
się  nowy harmonogram rzeczowo –  finansowy.  Zmienia  się  wysokość  finansowania  w 
poszczególnych  latach.  Wymienione  przez  radnego  Dominika  Kozaczkę  inwestycje  są 
inwestycjami dwuletnimi, a inwestycja na ul. Partyzantów jest inwestycją trzyletnią.  Może 
okazać się, że inwestycję rozpoczyna się z nakładami na kwotę 250 tys. zł. Pierwszym 
roku realizacji , ale ostatecznie całość zakończy się w tym pierwszym roku budżetowym 
gdy będą na to  środki  finansowe w budżecie.  Zastępca Burmistrza  życzyłby sobie  by 
środków w budżecie gminy było jak najwięcej,  by można było wykonać jak największa 
liczbę dróg w jak najkrótszym czasie tj. w  2013 roku.

Dominik Kozaczka – radny
Radny wymaga tych dodatkowych zapisów, co Burmistrz za te poszczególne kwoty ma 
zrobić, to radny mógłby z tego rozliczyć Burmistrza .  Burmistrz wiecznie chce pieniądze, 
ale nie chce powiedzieć co za te pieniądze zostanie wykonane. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Prosił by radny słuchał odpowiedzi na zadawane przez siebie pytania. W tej odpowiedzi 
było powiedziane, że będzie ogłoszony przetarg i w zależności  od kwoty tego przetargu,  
będzie można wykonać określone rodzaje prac. Nie może wpisać do budżetu żądanych 
informacji,  bo nie wie jak zostanie rozstrzygnięty przetarg ogłoszony za kilka miesięcy.  
Gdy wpisze w budżet, że zostanie wykonane 100 m chodnika, a zostanie wykonane tylko 
50 m, to radny będzie żądał wykonania kolejnych 50 m, bo tak Burmistrz obiecał. 
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Katarzyna Lubiak – Wiceprzewodnicząca Rady
Jej pytanie dotyczyło inwestycji „budowa ul. Partyzantów”. Na tą inwestycję przeznaczono 
400 tys. zł. na 2013 rok. Czy te środki to tylko są na aktualizację dokumentacji projektowej,  
czy też tzw. „pierwsza łopata” zostanie wbita w 2013 roku ?

Grzegorz Mickiewicz – Zastępca Burmistrza 
Powiedział,  że  dokumentacja  ul.  Partyzantów pochodzi  z  roku  2008.  część  podziałów 
zdezaktualizowała  się.  Trzeba  będzie  zrobić  dodatkowe  podziały,  gdyż  stan  prawny 
nieruchomości  w  pasie  tej  drogi  zmienia  się.  Mieszkańcy  się  sprowadzają,  dzielą 
nieruchomości i podziały z 2008 roku nie odzwierciedlają stanu faktycznego w terenie. Jak 
wiadomo, część uzgodnień tej dokumentacji jest ważna tylko określony czas. Dlatego też 
konieczne będzie zaktualizowanie tej dokumentacji również pod tym kątem .Trzeba będzie 
ponownie uzyskać warunki techniczne u gestorów sieci, uzyskać zgody i pozwolenie na 
budowę tj. zezwolenie na realizacje inwestycji drogowej. Ponownie trzeba będzie przejść 
tą  drogę  inwestycyjną  jaką  przechodzono  w  przypadku  ul.  Batorego,  Czwartaków, 
Sławkowskiej, Szarych Szeregów.  To również były dokumentacje z 2008 roku. Natomiast 
kwota, która została zapisana na inwestycję w ul. Partyzantów w 2013 roku tj. 400 tys. zł. 
Wystarczy  na  zaktualizowanie  takiej  dokumentacji.  Z  doświadczenia  nabytego  przy 
poprzednich ulicach to była kwota kilkunastu czy kilkudziesięciu tysięcy złotych. Dlatego 
Zastępca Burmistrza chciałby już w styczniu 2013 roku rozpocząć procedurę przetargową 
na wybór projektanta, który będzie aktualizował ta dokumentację.  Ma również nadzieję 
rozpocząć właściwe prace budowlane w drugiej połowie przyszłego roku. 

                                                            Na sesję przybył radny Andrzej Żelezik  godz. 11:45

Dominik Kozaczka – radny
Kolejna kwestia o którą pytał były wynagrodzenia w Urzędzie. Duża część pracowników 
przeszła do Miejskiego Zakładu Dróg i Zieleni, a naczelnik tego wydziału został Prezesem 
Miejskiego Zakładu Oczyszczania. Liczba pracowników w urzędzie zmniejszyła się ok 10-
12  etatów.  Natomiast  kwoty  na  wynagrodzenia  w  urzędzie  na  2013  rok  nie  zostały 
zmniejszone. Zapytał, więc Burmistrza co On planuje i kogo zatrudnić w urzędzie za tą 
zaoszczędzoną kwotę w obszarze wynagrodzeń. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Wyjaśnił, że w Wydziale Gospodarki Miejskiej Urzędu Miejskiego pracowało 6 osób  na 
tyluż etatach, które przeszły do MZDiZ. W przyszłym roku Konieczne jest zatrudnienie do 
wydziału  urbanistyki  4  osoby.  Konieczny  jest  również  awans  na  kierownika  pracowni 
urbanistycznej, która powstała. Na to będą potrzebne dodatkowe środki.  W bieżącym roku 
został  zatrudniony kontroler  wewnętrzny,  gdyż jest  to  wymóg ustawowy.  Zatrudnionych 
została również dwóch nowych radców prawnych, tak aby obsługa prawna była każdego 
dnia w urzędzie. Wcześniej brakowało porady prawnej. Spraw jest bardzo dużo i dopiero 
po  tych  uzupełnieniach  ta  obsługa  prawna  jest  prawidłowa.  Dlatego  ilość  środków  n 
wynagrodzenia i ilość etatów bilansują się między 2012 a 2013 rokiem.  

Michał Milewski – radny
Nie zadawał pytań, bo robił to na posiedzeniach komisji. Teraz wiele z zadawanych na 
sesji pytań powtarza się. W imieniu swojego klubu radnych powiedział, że zaproponowany 
przez Burmistrza budżet na 2013 rok nie jest idealny i z pewnością  ta ocena zgodzi się  
większość obecnych, bo nie ma czegoś takiego jak idealny budżet z którego wszyscy są 
zadowoleni. Budżet idealny musiałby w wydatkach inwestycyjnych mieć ok. 130 mln. zł. 
Cały zaś budżet musiałby zamknąć się na poziomie 500 mln. zł.  Wtedy wszyscy byliby 
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zadowoleni i usatysfakcjonowani. Pewnie i wtedy znaleźliby się malkontenci, twierdzący,  
że budżet ich nie zadowala. Obecnie są takie realia jakie są i w nich przyszło wszystkim 
żyć.  Są określone fundusze i je władze samorządowe myszą dzielić. Radny Oświadczył, 
że  radni  Wspólnoty  Samorządowej  poprą  ten  budżet.   Prosił  jednak,  by  Burmistrz  
pamiętał,  że  nie  będzie  to  poparcie  bezwarunkowe.   Członkowie  tego  klubu  radnych 
bardzo uważnie będą patrzyli na ten budżet i będą bardzo uważnie się przyglądać, czy on  
jest realizowany. Wiadomo jest, i to radni sygnalizują, że nie jest tak, iż wszędzie coś się 
robi. W tym budżecie inwestycje nie są rozdzielone na wszystkie części Wołomina. Należy 
tu  wspomnieć  o  Nowym  Grabiu,  Starym  Grabiu,  Mostówce  czy  Stare  Lipiny.  Jest  to  
konsekwencja tego co radny powiedział wcześniej, że omawiany budżet nie jest idealny. 
Radni będą patrzeć na to, czy oszczędności, które może pojawią się w 2013 roku będą w 
pierwszej kolejności przeznaczane na te miejscowości i te sołectwa i te dzielnice miasta, 
które nie zostały ujęte w projekcie budżetu i w jego załączniku inwestycyjnym. Wiadomo, 
że w przeciągu roku rożnie bywa. Ale wszyscy będą się strać by to o czym radny mówi  
zostało zrobione.  Wiadomo też, że może być konieczność poniesienia wydatków, których 
nie można przewidzieć na etapie uchwalenia budżetu. Przykładem tego są wypadki z ul.  
Warszawskiej. Na takie cele Burmistrz utworzył rezerwę. 
Powtórzył  deklarację,  że klub Radnych Wspólnoty Samorządowej poprze proponowany 
budżet, choć nie jest on idealny. Ale w konkluzji stwierdził, że nic nie jest idealne na tym 
świecie. 

Igor Sulich – radny
Zapyta, jak to jest z tymi podatkami od śmieci. Pytał o to, gdyż projekt budżetu został 
podpisany przez Burmistrza 14 lub 15 listopada. Wtedy rozmawiano o kwocie 9 zł  lub 
wyższej. Łączne przychody z tego tytułu miały się zamknąć na poziomie 3 069 tys. zł .  
Taka kwota została zapisana w budżecie.  Po dyskusjach w Zespole ds odpadów i  na 
komisji  gospodarki  ta stawka zmalała.  Jednak radny nie widzi  tych zmian w budżecie. 
Rozumiał, że koszty przewidziane na ten cel tj. 3 600 tys. zł czy 3 400 tys. zł. , nie licząc  
zbiórki  azbestu,  będą  na  szacowanym  poziomie.  Natomiast  zupełnie  inne  dane  były 
podawane na Komisji i na spotkaniu zespołu zadaniowego. 

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Przyznał, że stawka za wywóz śmieci jest nie wysoka i wynosi 7 zł.  ,  ale przypomniał 
również, że tą ceną zostały również objęte nieruchomości niezabudowane. To wcześniej  
nie  było  liczone  jako  wpływy,  bo  ta  decyzja  została  podjęta  w  późniejszym  okresie. 
Dlatego wpływy będą również z tytułu opłat za usługi od nieruchomości niezabudowanych. 
Natomiast to praktyka pokaże jak będzie wyglądało funkcjonowanie ustawy śmieciowej w 
rzeczywistości.   

Dominik Kozaczka – radny
Kolejne jego pytanie dotyczyło promocji jednostki samorządu terytorialnego. Widać tutaj 
wzrost  o  ponad  100  tys.  zł.  Chciał  się  dowiedzieć  na  co  są  zaplanowane  tzw. 
„wynagrodzenia  bezosobowe”  w  kwocie  30  tys.  zł.  W  jakim  celu  one  zostały 
zaplanowane ?
Zapytał  również  czy  w  omawianym  budżecie  zostały  zaplanowane  środki  na  piknik 
naukowy ? Jeżeli są na to środki to w jakiej pozycji ? 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Odpowiedział, że w budżecie nie ma wyszczególnionych wszystkich imprez jakie będą z 
niego finansowane. Tak też jest z piknikiem ekologicznym – naukowym, o który pyta radny. 
W ciągu roku, po uchwaleniu budżetu zostanie podjęta decyzja czy będzie robiony piknik 
taki czy inny. 
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Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Powiedziała, że „wynagrodzenia bezosobowe” są zaplanowane, tak jak w bieżącym roku i 
są to koszty zatrudnienia na umowę o dzieło grafika do gazety, która jest wydawana przez 
Gminę Wołomin. Także w tym rozdziale ostały zaplanowane środki na kontynuowanie akcji 
promującej płacenie podatków w Wołominie.  Tak jak rozmawiano wcześniej, że dobrze by 
było żeby ta akcja trwała cały rok, a pieniądze były wcześniej zabezpieczone na ten cel. 
Tak też zaplanowane te środki zostały  w 2013 roku

Dominik Kozaczka – radny
stwierdził, że 30 tys. zł będzie kosztował grafik. W 2012 był na ten cel zaplanowane 2000  
zł, a na 2013 jest już 31 500 zł.   

Grażyna Więch – radna
Podziękowała  wszystkim  radnym  za  pozytywne  zaopiniowanie  projektu  wydatków 
inwestycyjnych, w którym znalazła się inwestycja budowy chodnika w Nowym Ossowie. 
Jest to realizacja mieszkańców tej części Ossowa, którzy od wielu lat czuli się zapomniani 
przez swoją gminę. Radna prosił również o odpowiednio wczesne podjęcie współpracy z 
Gmina Kobyłka w tej sprawie. Na jednym ze spotkań Burmistrz Kobyłki prosił o informacje 
o realizacji  tej  inwestycji,  po to,  by oni  też zintensyfikować swoje działania w sprawie  
budowy fragmentu tej ulicy, od ul. Żytniej do ul. Bohaterów Ossowa. 
Zwracając  się  do  skarbnika  gminy  zadała  pytanie  dot.  działu  700  -  gospodarka 
mieszkaniowa,  rozdział  70005  –  odszkodowania  na  rzecz  osób  fizycznych  –  chciała 
wiedzieć czego to dotyczy ?

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
odpowiedziała, że to są odszkodowania wypłacane osobom fizycznym za nieruchomości 
przejęte pod drogi. 

Sebastian Bała – Naczelnik Wydziału Zarządzania Nieruchomościami
uzupełnił  wypowiedź  Pani  skarbnik,  mówiąc,  że  w  tym  dziale  i  rozdziale  jest 
zabezpieczona kwota na wypłaty odszkodowań za grunty zajęte pod drogi,  powstające 
przy podziałach, czy w wyniku uchwalenia planów zagospodarowania przestrzennego, lub 
w decyzjach o warunkach zabudowy. Natomiast drugi powód wypłaty odszkodowań, to 
wtedy gdy gmina nabyła własność w wyniku zajęcia nieruchomości  pod drogę według 
stanu  na  dzień  31  grudnia  1998  roku.  Wydawane  są  decyzje  przez  Starostę 
wołomińskiego  i z tego tytułu wypłacane są odszkodowania. To są sprawy, które obecnie 
są w toku i mają możliwość zakończenia się w 2013 roku. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Jako, że radna Grażyna Więch podjęła ważny temat w kwestii współpracy z Kobyłką. Po 
kilku spotkaniach z Burmistrzem Kobyłki jest szansa nawiązania współpracy również przy 
innych inwestycjach. Burmistrz obiecał, że ta współpraca będzie kontynuowana również w 
2013 roku.

Igor Sulich – radny
W związku z faktem, iż w projekcie budżetu przewidziane są dochody z tytułu podatku od  
osób fizycznych od mieszkańców Gminy Wołomin.  Wzrost dochodów z tego tytułu jest 
przewidziany na poziomie 4,62%. jest to więcej niż inflacja i podane oficjalne wskaźniki.  
Zapytał o ile osób, Burmistrz założył wzrost liczby mieszkańców wyliczając ta prognozę. 
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Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Wyjaśniła,  że  podatek  od dochodów osób fizycznych,  a  także od osób prawnych jest 
planowany w budżecie  Gminy Wołomin  na podstawie  prognozy Ministra  Finansów.  Ta 
prognoza została zawarta w ustawie o dochodach jednostek samorządu terytorialnego, 
gdzie zwiększono udział w podatku PIT do wysokości 37, 42%. 

Igor Sulich – radny
Potwierdził,  że  Minister  Finansów  da  gminie  o  0,17  podatku  więcej,  ale  on  pytał  o 
wskaźnik inflacji,  który tez jest ustalany przez Ministra Finansów i na 2013 rok wynosi 
2,5%. Pani skarbnik wpisała 4,62%. Radny chciał się dowiedzieć o wzrost przychodów z 
PIT. Czy to wynika z mocniejszej polityki namawiania mieszkańców do meldowania się w 
gminie ? Jeżeli tak, to wzięto pod uwagę konkretną liczbę osób które zostały uwzględnione 
przy określaniu wysokości wzrostu dochodów z podatku PIT. O ta liczbę osób radny pytał. 

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Po raz kolejny wyjaśniła, że dochody z PIT i CIT są planowane na podstawie na podstawie  
pisma Ministerstwa Finansów. To minister ustala liczbę mieszkańców na terenie gminy 
Wołomin. Jeśli chodzi o 2013 rok, to podstawą był 2011 rok. To Minister Finansów planuje 
kwotę,  która  wpłynie  do  budżetu,  a  nie  Gmina  Wołomin.  Gmina  otrzymuje  przelew z 
Ministerstwa Finansów, który jest udziałem Gminy Wołomin w ogólnych wpływach państwa 
z  tytułu  podatku  od  osób  fizycznych.  Ten  dochód  gminy  nie  został  wyliczony  przez 
Skarbnika  Gminy  na  podstawie  konkretnej,  założonej  liczby  mieszkańców.  To  zostało 
zaplanowane tak jak co roku, na podstawie pisma i szacunków Ministerstwa Finansów, 
które sporządza analizy makro ekonomiczne i przedstawia je gminie w swoich pismach. W 
trakcie roku budżetowego taka kwotę można zwiększyć, lub zmniejszyć w zależności od 
jak wygląda realny wpływ na rachunek bankowy Gminy Wołomin. 

Igor Sulich – radny
Prosił o kopie pisma Ministerstwa Finansów. Z wypowiedzi skarbnik gminy wywnioskował, 
że  nie  uwzględniła  ona  w  swoich  wyliczeniach  wzrostu  liczby  mieszkańców gminy  w 
przyszłym  roku,  choć  jest  bardzo  hojnie  sponsorowania  przez  Burmistrza  akcja 
meldowania się i płacenia podatku w Wołominie. 

Dominik Kozaczka – radna
Przypomniał,  że w uchwalonym na 2012 rok budżecie było 2000 zł  na wynagrodzenia 
bezosobowe,  a  teraz  w  budżecie  2013  roku  jest  31  500  zł.  Teraz  Burmistrz  na 
wynagrodzenie bezosobowe chce o 30 000 zł więcej dla grafika komputerowego. Radny 
chciał się dowiedzieć co ten grafik będzie robił. 
Zapytał również ile osób zgłosiło się dotychczas do akcji „Płać podatki w Wołominie”.

Maksym Gołoś – Naczelnik Wydziału Organizacji i Komunikacji Społecznej.
Wstrzymał się z odpowiedzią na drugie pytanie radnego Dominika kozaczki, bo akcja nie 
jest  jeszcze  podsumowana,  przyjmowanie  zgłoszeń  jeszcze  trwa.  Wszyscy  wiedza  o 
atrakcyjności  nagrody  i  nie  wskazane  by  było  wpływanie  w  jakikolwiek  sposób  na 
frekwencje w tej akcji. Gdy w dniu 31 grudnia zostaną zamknięte urny, to będzie można 
policzyć  ile  zostało  zgłoszonych  bonów  konkursowych.  Ta  liczba  też  może  nie  być 
tożsama ze słodzonymi w urzędzie skarbowym formularzami.  Nie każdy kto chce swój 
patriotyzm lokalny w ten sposób podkreślić  to nie musi brać udziału w konkursie. 
Przyznał, że rzeczywiście wygląda na to, iż  pieniądze na wynagrodzenia bezosobowe, nie 
były  w  takiej  kwocie  o  jakiej  radny  Dominik  Kozaczka  mówi.  Te  pieniądze  były 
uwzględnione na innym paragrafie tj. na paragrafie, który mówił o tym jakie wydatki będą 
poniesione na poczet bezpłatnego biuletynu „Puls Wołomina”. Na początku planowania 
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budżetu zakładano, że rozliczenie będzie polegało na rozliczeniu za obsługę graficzną, 
czyli  za skład tego periodyku z jakąś firmą, bo tak sugerował rynek. Jednak udało się 
zatrudnić  dobrego  grafika,  za  dobrą  cenę,  który  jednak  nie  prowadzi  działalności 
gospodarczej. Dlatego była konieczność przesunięcia odpowiedniej kwoty tj ok. 20 000 zł. 
Na paragraf na wynagrodzenia bezosobowe.  W tej chwili zakładając wzrost inflacji i cen,  
oraz zapotrzebowanie na ten bezpłatny biuletyn, oraz wydawania specjalnych dodatków 
do niego lub specjalnego numeru  w okresie sierpnia 2013 roku,  założono trochę więcej 
pieniędzy dla grafika nie chcąc po raz kolejny przesuwać środków między paragrafami, by 
móc kontynuować współpracę z dotychczasowym grafikiem, bądź z innym. Jeżeli okaże 
się, że jest grafik  inny, który zechce rozliczyć się jako firma, to wtedy pieniądze zostaną z 
powrotem przesunięte na paragraf usług. 

Dominik Kozaczka – radny
Prosił  o  informację  z  jakiego  paragrafu  zostały  przesunięte  środki  na  ten  paragraf  
wynagrodzeń bezosobowych w 2012 roku. Radny chciał sprawdzić czy na tym paragrafie 
wysokość  środków  została  zmniejszona,  czy  nie  w  2013  roku.  Może  się  okazać,  że 
zostanie  zatrudniony pomocnik  grafika  za  kolejne  30 tys.  zł.   Jak  radnemu wiadomo, 
złożenie takiej gazety jak  „Puls Wołomina „ kosztuje na rynku w przedziale od 400 zł do  
600 zł.  Graficy biorą od 40-60 zł za stronę. W budżecie gminy rezerwuje się na ten cel 30 
tys. zł. za 10-12 numerów. 

Maksym Gołoś – Naczelnik Wydziału Organizacji i Komunikacji Społecznej.
Poinformował, że cały plan na wydawanie tego biuletynu w 2012 roku wynosił 80 tys. zł. 
Były  one  na  paragrafie  430.  W  związku  z  tym  co  powiedział  wcześniej,  pieniądze 
przeznaczone na opłacenie grafika zostały przesunięte na paragraf 417. Obecnie ostała 
zarezerwowana  odpowiednia  kwota  na  §  430  i  odpowiednia  na  §  417  w  związku  z 
wcześniejszymi doświadczeniami. Nie trzeba będzie zarządzeniem Burmistrza przesuwać 
tych pieniędzy.

Andrzej Żelezik – radny
Jego  zdaniem zaproponowany przez  Burmistrza  budżet  Gminy Wołomin  na  2013  rok 
zostanie uchwalony. Przyznał, że jest tak jak powiedział radny Michał Milewski, iż nie ma 
takiego  budżetu,  który  spełniałby  wszystkie  oczekiwania  i  radnych  i  mieszkańców. 
Wiadomo,  że  pieniędzy  jest  za  mało.    Jednak  analizując  ten  projekt  budżetu  grupa 
radnych opracowała opinię do niego. Odczytał więc oświadczenie w którym wskazał słabe 
punkty  proponowanego budżetu.  Treść tego oświadczenia  stanowi  załącznik  Nr  8  do 
niniejszego protokołu. Treść tego oświadczenia podpisali radni: Andrzej Żelezik, Dominik 
Kozaczka, Arleta Dębkowska i Igor Sulich.

Michał Milewski – radny
Był  zdumiony  tym,  że  radny  Andrzej  Żelezik,  jako  najbardziej  doświadczony 
samorządowiec  wśród obecnych na sali  radnych i  osoba,  która  pełni  funkcję  radnego 
najdłużej spośród obecnych, czyta i podpisuje takie pismo jak przed chwila odczytał. Jeżeli  
grupa radnych, która podpisała to pismo, daje argument, po co buduje się dla 200 czy 300  
dzieci  sale  gimnastyczną,  to  przypomniał,  że  nie  protestowali  oni  gdy  podejmowano 
decyzję  o   budowie  szkoły  w  Leśniakowiźnie  dla  120  osób.  Wszyscy  byli  „za”.  Nie 
protestowali również wtedy gdy podejmowano decyzję o budowie  przedszkola Nr 9, gdzie 
jest 7 oddziałów z 200 dziećmi. Teraz zaczęły się protesty, gdy rozpoczyna się inwestycje 
budowy sali gimnastycznej w Czarnej. Radny Michał Milewski przypomniał więc, że to nie  
jest  tylko  sala  gimnastyczna,  ale  to  jest  rozbudowa  szkoły.  Gdyby  ktoś  spojrzał  w 
przygotowany projekt, to zobaczyłby, że są tam zaplanowane cztery nowe klasy. Cztery 
nowe sale lekcyjne w tej  szkole to jest 1/3 ilości  klas, które są już w tej  szkole. A dla 
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wiadomości sygnatariuszy odczytanego stanowiska radny Michał Milewski powiedział, że 
do szkoły w Czarnej chodzi 300 dzieci, tj. 280 uczniów i dwa oddziały przedszkolne, które  
gdzieś muszą się pomieścić. Obecnie te oddziały przedszkolne korzystają z pomieszczeń 
w budynku komunalnym, który jest obok.  Radnego zdziwiło też, stwierdzenie, że ma dojść 
do połączenia biblioteki z 60 letnia tradycja z Miejskim Domem Kultury. Przypomniał, że 
Szkoła Podstawowa Nr 1 miała 70 lat tradycji, a została niezamknięta i jej nie ma. Dziwiło 
Go również toi było mu przykro, że radny Andrzej Żelezik – samorządowiec z krwi i kości, 
ikona Rady Miejskiej w Wołominie, podpisał się pod treścią odczytanego stanowiska. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Przychylił  się do słów radnego Michała Milewskiego. Jego zdaniem tym co powiedział, 
radny  Andrzej  Zelezik,  położył  swój  autorytet  dwudziestoletniej  pracy  samorządowca. 
Burmistrz  pełniąc  swoją  funkcję,  a  wcześniej  będąc  radnym  tej  rady  w  poprzedniej 
kadencji,  starał  się odnosić delikatnie i  hamować swoje reakcje w stosunku do uwag i  
sugestii  radnego  Andrzeja  Zelezika,  ze  względu  na  jego  wiek  i  samorządowe 
doświadczenie. Jednak teraz był zażenowany wypowiedzią radnego. Usprawiedliwieniem 
jest to, że jak przypuszczał, radny Andrzej Żelezik nie napisał odczytanych słów. Zrobił to  
ktoś inny, kto wmanewrował go w to wystąpienie. Zapytał dlaczego radny Andrzej Żelezik 
daje sobą tak manipulować ? Burmistrz Ryszard Madziar starał się w swojej wypowiedzi, 
mimo wszystko, odnieść się z szacunkiem do słów radnego Andrzeja Żelezika, ze względu 
na wieloletnia pracę w samorządności.  Odwołał się do jego rozsądku. 
Burmistrz Ryszard Madziar, uważał odczytany tekst, jako tekst rozpaczy. Miał on posłużyć 
do tego by pokazać, że w mieście dzieje się źle. Na siłę są naciągane pewne kwestie.  
Jednak przy okazji  tego tekstu odczytanego przez radnego Andrzeja Zelezika,  została 
wystawiona  laurka  poprzedniemu  burmistrzowi,  gdyż  znalazły  się  tam  informacje  o 
nierównych chodnikach, złych ulicach i wyglądzie miasta. Przypomniał, że to Pan Jerzy 
Mikulski był Burmistrzem Wołomina przez 12 lat i miał 12 lat na to by to miasto zmienić. 
Ryszard Madziar jest Burmistrzem tylko dwa lata i omawiany obecnie budżet jest dopiero 
jego drugim budżetem gminy,  który przygotował.   Jest  to  budżet  na  miarę możliwości 
Gminy Wołomin. Uważał, że poprzedni burmistrz miał większe możliwości, gdyż rządził w 
czasach prosperity. Były to czasy gdy mieszkańcom żyło się lepiej i w samorządzie było 
więcej pieniędzy. Obecnie są trudne czasy. Budżet inwestycyjny na poziomie 24 – 25 mln 
zł., jest budżetem bardzo ważnym i bardzo mocnym dla Wołomina. Spoglądając na inne 
budżety wokoło, to można powiedzieć, że jest to jeden z najlepszych budżetów w powiecie 
wołomińskim, który daje szansę rozwoju Wołomina. 
Odnosząc  się  do  niektórych  stwierdzeń,  Burmistrz  powiedział  m.in.  ,  że  ul.  Tęczowa 
została udrożniona dzięki działaniom władz gminy obecnej kadencji, gdyż do tej pory nie 
była ona przejezdna.  
 
Dominik Kozaczka – radny
Przyznał, że podpisał odczytaną treść oświadczenia odczytanego przez radnego Andrzeja 
Żelezika, bo zgadza się z tezami tam zawartymi choć go nie redagował. Nie zgodził się, że 
proponowany  przez  Burmistrza  budżet  Gminy  Wołomin  na  2013  rok  jest  najlepszym 
budżetem  w  powiecie  wołomińskim.  Burmistrz  Ryszard  Madziar  w  swojej  kampanii  
wyborczej w roku 2010 stawiał sobie za wzór Gminę Ząbki.  Obecnie w tej gminie przy 
dużo  mniejszych  dochodach,  dużo  większych  wydatkach,  ta  gmina  ma  dużo  większy 
poziom inwestycji  niż  Gmina  Wołomin.  Radny  nie  stawiał  Gminy  Ząbki  jako  przykład 
najlepiej  rozwijającej się gminy w Polsce. Uważał jedynie, że ta gmina ma poukładane 
wszystko dużo lepiej  niż Wołomin. Burmistrz obiecał wzrost nakładów na inwestycje, a 
radny zapytał gdzie te nakłady wzrastają ?  W roku ubiegłym nakłady na inwestycje były 
wyższe, a na 2013 rok te środki zostały obniżone o 400 tys. zł.  Uważał, że to można 
sprawdzić porównując treść projektu budżetu na 2012 rok z treści projektu budżetu na rok 
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2013. Radny powiedział, że inwestycje nie idą na przód lecz się zwijają. 
 Radni otrzymali nową treść tabeli  o która wcześniej radny pytał. Zdziwiło Go, że została 
wykreślona z niej pozycja nr 7.

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Odniósł  się  do wypowiedzi  w sprawie ilości  inwestycji  w Gminie Ząbki.  Powiedział,  że 
gdyby samorząd wołomiński poprzedniej kadencji „odrobił lekcje” w kwestii pozyskiwania 
środków zewnętrznych, wówczas można by było prowadzić wielomilionowe inwestycje. 
Załącznik inwestycyjny wskazuje nakłady na inwestycje w wysokości 23 mln. zł. Jednak 
gdyby radny Dominik Kozaczka głębiej spojrzał w projekt budżetu gminy na 2013 rok, to 
zauważyłby również środki na inwestycje realizowane wspólnie z powiatem w wysokości 1 
mln. zł. Kolejne 1,5 mln. zł zostało zabezpieczone na poprawę przejezdności i te środki nie 
są uwidocznione w załączniku inwestycyjnym.

Dominik Kozaczka – radny
Podziękował za wyjaśnienia. Stwierdził, że te ostatnie inwestycje trzeba będzie określić  
jako : „ inwestycje Burmistrza Ryszarda Madziara – łatanie dziur w jezdniach”. 

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Wyjaśniła, że zgodnie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej i sugestią która została 
radnym odczytana w której RIO zaproponowała zmianę klasyfikacji  w dwóch pozycjach 
budżetowych.  Zwrot za dzieci uczęszczających do przedszkoli niepublicznych na terenie 
Gminy Wołomin, a zamieszkujących na terenie innych gmin. To jest kwota 200 tys. zł. Była  
ona w paragrafie 231, a teraz ostała ona przeniesiona do paragrafu 433. To działanie  
zostało opisane w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej.  W związku z tym, że nie jest 
już dotacja, to nie może być w załączniku dotacyjnym.  Zostało to zmienione i konieczna 
była zmiana numerów porządkowych dotacji. 

Andrzej Żelezik – radny
Przy  ogólnej  ocenie  tego  co  przeczytał,  podziękował  za  kilka  ciepłych  słów pod  jego 
adresem.  Dziwił  się  radnemu  Michałowi  Milewskiemu,  że  wspomina  o  proteście. 
Powiedział, że to co odczytał nie jest protestem, lecz tylko opinia, która wskazuje słabe 
punkty projektu budżetu na 2013 rok.  Jego zdaniem z pewnością byłoby prościej, gdyby 
wszyscy radni, z optymizmem powiedzieli, że jest to wspaniały budżet i lepszego nie było.  
To co odczytał, to była prezentacja innego głosu do tego jaki ogólnie panuje.  Zamysłem 
sygnatariuszy było zwrócenie uwagi na słabe punkty tego budżetu.  Być może niektóre z  
nich można obronić. Każdy może dopatrzeć się w tym pozytywów i negatywów. Przyjął 
krytykę swojego  wystąpienia,  ale  prosił  żeby gdy będzie  możliwość treść odczytanego 
tekstu została przeanalizowana.  
Burmistrz  powiedział,  że  zostały  pozostawione  niedokończone  ulice  po  poprzedniej 
kadencji,  której  był  również  aktywnym  uczestnikiem.  Według  radnego,  z  pewnością 
Burmistrz zdaje sobie sprawę z faktu, że nie mógłby stawać w świetle reflektorów gdy 
oddaje  do  użytku  kolejna  ulicę,  czy  przejście,  gdyby  nie  te  bardzo  kosztowne  roboty 
podziemne,  które  wspólnie  zatwierdzano  do  wykonania,  bo  tylko  wykonanie  tych 
podziemnych – niewidocznych prac,  pomogło temu, żeby teraz można było wykańczać te 
ulice,  chodniki  i  nawierzchnie.  Stwierdził,  że w swojej  wypowiedzi  nie  broni  specjalnie 
poprzedniej władzy, bo każda robi coś dobrego i coś złego. Nie można zapominać o tym, 
że przygotowany był  grunt  do tego aby dzisiaj  można było  wartko  pójść  do przodu z 
budowa ulicy. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Nie wiedział, jak radny Andrzej Żelezik wyjaśni mieszkańcom ul. Partyzantów, że głosuje 
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przeciwko budżetowi, w którym jest zapisana inwestycja na tej ulicy, a której mieszkańcy, 
na ta inwestycje czekają od wielu, wielu lat.
 
Andrzej Żelezik – radny
odpowiedział,  że  spojrzałby tym ludziom prosto  w oczy,  gdyby na budowę tej  ulicy w 
budżecie  była  przewidziana  taka  kwota,  która  od  kilku  lat  była  planowana  do 
wykorzystania.  Podziękował  oczywiście  za  te  niewielkie  pieniądze,  które  zostały 
przeznaczone  na  ul.  Partyzantów,  wierząc,  że  jest  to  jakiś  początek.   Jednak  gdyby 
Burmistrz  objeżdżał  Wołomin i  widział  ul.  Partyzantów, to zrozumiałby,  że te pieniądze 
które  są   przeznaczone na nią  w budżecie  2013 roku nie  wystarczą nawet  na  dobre 
rozpocząć tą inwestycję.  

Michał Milewski – radny
Ponownie  odnosząc  się  do  wystąpienia  radnego  Andrzeja  Żelezika  powiedział,  że  na 
budowę szkoły  w  Leśniakowiźnie  operat  był  zrobiony na  13  mln.  zł.  Po  przetargu  jej  
budowa  będzie  kosztowała  9  mln  zł.  Wiadomo  i  to  dowodzi,  że  często  tak  jest,  że  
kosztorys  inwestorski  jest  większy  niż  to  co  uzyskuje  się  po  przetargu.  Dlatego 
wystąpienie radnego Andrzeja Żelezika nie może inaczej traktować niż jako negacje tego 
punktu w budżecie. 

Adam Bereda – radny
Nie wiedział ile osób podpisało odczytane przez radnego Andrzeja Żelezika stanowisko. 
Wydawało mu się, że radny je odczytał, a teraz stara się uzasadnić mocny jego charakter. 
Nie chciał uwierzyć, że pod tym podpisał się radny Andrzej Żelezik, bo tam są mocne i 
demagogiczne stwierdzenia, a człowiek który od tylu lat tworzy samorządnie jest w stanie  
takich rzeczy mówić.  Tym bardziej, że sam przez 12 lat mógł współtworzyć budżety i wie 
jak te sprawy wyglądają.  

Igor Sulich – radny
Stwierdził, że być może prawda jest okrutna, dlatego radnemu Adamowi Beredzie trudno 
ją sobie przyswoić. Odniósł się do ataku, jaki przepuścił radny Michał Milewski na radnego 
Andrzeja Żelezika.  Tak jak w odczytanym piśmie było napisane, trudno jest kwestionować 
jakąkolwiek inwestycje  w mieście.  Nie rozumiał  też Burmistrza krytykującego Radnego 
Andrzeja Żelezika za to, że kwestionuje budowę ul. Partyzantów. Ciężko rozmawiać o tym, 
że  jakaś  inwestycja  nie  jest  priorytetowa,  bo  w  zasadzie  wszystkie   są  priorytetowe. 
Natomiast powinno wybierać się te z których korzysta jak największa liczba osób.  Patrząc 
na rozbudowę szkoły w Czarnej, można stwierdzić, że w gminie jest kilka większych szkół,  
którym  takich  inwestycji  brakuje  bo  mają  większe  perspektywy  rozwoju  niż  szkoła  w 
Czarnej.  Radny nie kwestionuje tego, że szkoła w Czarnej potrzebuje sali gimnastycznej.  
Są jednak też inne inne szkoły podstawowe, które tego potrzebują np. dwukrotnie większa 
Szkoła Podstawowa Nr 3 w Wołominie. Była mowa o protestach dot. Przedszkola Nr 9 i  
szkoły w Leśniakowiźnie. To były instytucje oświatowe, które wymagały natychmiastowego 
remontu. Przedszkole Nr 9 – 30 lat i pokryte azbestem. Szkoła w Majdanie to budynek,  
który został  tam wybudowany po wojnie.  Dlatego szkoła w Leśniakowiźnie.   Natomiast 
Szkoła Nr 1 została zamknięta ze względów demograficznych, a budynek po remoncie 
przeznaczony na bibliotekę.   Tego typy decyzje będą konieczne w odniesieniu do innych 
szkół. Teraz mówi się o szkole w Ossowie, a radny nie wie jak będzie wyglądała sytuacja  
demograficzna w Czarnej. Obawiał się, że sala gimnastyczna w Czarnej dla 12 oddziałów 
tj. ok 40 godzin wychowania fizycznego, wybudowana kosztem 9 mln. zł. , w momencie 
gdy w budżecie jest ogółem 20 mln. zł  na inwestycje, to zdaniem radnego nie jest do  
końca uzasadniona.  Nie kwestionował faktu, że sala gimnastyczna jest potrzebna, ale nie 
był przekonany czy gminę w tym momencie na to stać.  Czy będzie ona spełniała swoja 
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funkcje i będzie z niej korzysta la duża liczba mieszkańców, tak jak to jest w przypadku  
Zespołu Szkół Nr 4, gdzie została wybudowana sala gimnastyczna dla rzeczywiście dużej 
liczby dzieci.  To co radny Andrzej Zelezik mówi, że coś się źle dzieje, nie jest tylko jego 
zdaniem, bo takie wrażenie odnoszą też inni ludzie – radni i mieszkańcy.  Jeśli zaś chodzi 
o dziurawe drogi, to rzeczywiście Burmistrz był radnym. W wystąpieniu radnego Andrzeja 
Żelezika,  był  podany  konkretny  przykład  ul.  Kobyłkowskiej,  która  została  rozkopana  i 
został zniszczony chodnik na polecenie burmistrza w poprzednim roku. Tak to zostawiono. 
Radny  zapytał  więc  co  dalej  z  ta  inwestycją  ?  Burmistrz  w  budżecie  2013  roku  nie 
przewiduje  żadnych  środków  na  jej  kontynuację.  Radny  zapytał:  dlaczego  ?  Radny 
Dominik Kozaczka porównał Inwestycje Wołomina z inwestycjami Ząbek,. Ale radny Igor 
Sulich porównał Wołomin z bardziej  reprezentatywnym Legionowem.  Legionowo ma o 
3000 więcej mieszkańców niż Wołomin. Wołomin ma budżet na poziomie 150 mln. zł. , a 
Legionowo 177 mln. Zł . Legionowo wyda n inwestycje 37 mln. zł., a Wołomin tylko 23 mln.  
zł. Znowu radny zadał pytanie: dlaczego Legionowo ma prawie dwukrotnie większe środki 
na inwestycje ?

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Radny Igor  Sulich  mówił  o  demografii  w  szkole  w Czarnej,  ale  Przewodniczący Rady 
zwrócił uwagę, że przed szkołą podstawową jest jeszcze przedszkole.

Leszek Czarzasty – radny
Był zdumiony treścią odczytanego pisma. Nie dziwił się rekcji kolegi Michała Milewskiego. 
Ktoś kiedyś podjął decyzję o budowie sali w Czarnej i rozstrzygnął przetarg na wykonanie 
koncepcji i projektu. Ktoś to kiedyś zaplanował . Kolejną sprawa, która radnego bardzo 
zdziwiła, było to, że radny Andrzej Żelezik kwestionował powstanie instytucji kultury Ossów 
– Wrota Bitwy Warszawskiej 1920 roku. Radny uczestniczył we wszystkich posiedzeniach 
komisji i inne spotkania w tej sprawie. Wtedy radny Andrzej Żelezik był wręcz gorącym 
orędownikiem powstania  tej  instytucji.  A tu  nagle  podpisał  się  pod  totalną  jej  krytyką. 
Radny  Leszek  Czarzasty  oświadczył,  że  nie  podpisałby  się  pod  takim  pismem,  bo 
świadczyłoby to o tym, że albo nie wie pod czym się podpisuje bo ktoś to napisał i nie wie 
co tam jest napisane, bo tego wcześniej nie przeczytał.  Jeżeli ktoś jest za jakąś sprawą to  
nie powinien podpisywać się przeciwko tej sprawie. Wszyscy powinni mieć taka zasadę. 
Ze swojej strony i ze strony Klubu Radnych PiS bardzo podziękował za ten budżet, bo 
uważał, że to jest bardzo dobry budżet , rozwojowy dla Wołomina, który stwarza szanse 
przed Wołominem. Radny nie zgadza się w ogóle z tekstem pisma odczytanego przez 
radnego  Andrzeja  Żelezika.   Uważał  je  za  demagogię,  a  czasami  za  hipokryzję.  Za 
niestosowne uznał pisanie takich demagogicznych rzeczy w tak ważnym dniu, gdy jest 
uchwalany tak rozwojowy budżet na 2013 rok.

Grażyna Wiech – radna
Również  odniosła  się  do  słów  radnego  Andrzeja  Żelezika,  choć  ceni  go  jako 
doświadczonego  samorządowca.  Jednak  była  bardzo  zdumiona,  że  to  on  właśnie 
przeczytał to pismo. Odniosła się do dwóch rzeczy które radny Andrzej Żelezik podał jako 
przykład  protestu.  Chodzi  tu  o  kwestie  inwestycji  w  miejscach  nie  najbardziej 
uczęszczanych przez mieszkańców. Przyznała, że zasadne i sensowne jest kierowanie się 
ekonomią.  Jednak  trzeba  pamiętać  o  tym,  że  nie  można  być  li  tylko  bezdusznymi 
ekonomistami, bo ludzie zamienia się w logicznie myślące komputery. Trzeba brać tez pod 
uwagę czynnik ludzki. Nie tylko inwestycje w centrum miasta, gdzie rzeczywiście najwięcej 
ludzi będzie z tych inwestycji korzystać . Są też miejsca, które wymagają interwencji, mniej  
uczęszczane i trzeba o nich pamiętać, bo one przez kolejne  kilkadziesiąt lat nie doczekają 
się żadnej inwestycji. Będzie to oznaczało, że przepaść cywilizacyjna pomiędzy centrum a 
miejscami od niego oddalonymi będzie się tylko pogłębiała. Dlatego zdaniem radnej trzeba 
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brać z jednej strony pod uwagę czynnik ekonomiczny, ale tez z drugiej  strony czynnik  
dobra mieszkańców. To powinno być zrównoważone, by rozwój terenu gminy następował 
równomiernie.    
Radna  Grażyna  Więch  była  również  zdumiona,  że  radny  Andrzej  Żelezik  podniósł 
argument Instytucji Kultury.  Sam pomysł stworzenia Parku Kulturowego w Ossowie to jest 
proces 5-6 poprzednich lat.  To radny Andrzej  Żelezik był  jednym z najgorętszych tego 
orędowników.   Mieszkańcom też to  przysporzyło  wiele  kłopotów.  Kiedy to  ma szansę 
sfinalizowania  to  słychać,  że  działanie  jest  niezasadne.  Takie  twierdzenie  kłóci  się  ze 
zdrowym rozsądkiem. Radna miała nadzieję, że mimo wszystko koledzy radni poprą  cały 
zaproponowany budżet  na 2013 rok. Zgadzała się z tym, że nie jest on idealny, ale jest to 
budżet na miarę naszych czasów i trzeba podjąć decyzje czy ten „wózek” będzie pchany 
do przodu, czy będzie się tylko protestować. 

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Zauważył, że radny Andrzej Żelezik protestował przeciwko wszystkim inwestycjom, które 
nie maja miejsca w Wołominie. Nie wymienił on Duczek, Grabia Starego, Grabia Nowego 
bo tam nie ma inwestycji

Marek Górski – radny
Uczestniczył w posiedzeniach wszystkich komisji na których był omawiany projekt budżetu 
na 2013 rok. Każdy z radnych otrzymał ten materiał i mógł się do tego przygotować. Radni 
pytali  i  mieli  uwagi.  Pewne  rzeczy  w  tym  budżecie  zostały  zmienione  tez  n  wniosek 
radnych.  Jego zdaniem dyskusja była  wyczerpująca.  Radny Dominik  Kozaczka zadaje 
teraz zadaje pytania, bo ma do tego prawo. Ale wygląda na to, że dyskusja będzie trwała 
nad budżetem, a radni będą sobie udowadniali czy szkoła w Czarnej nareszcie powinna  
mieś sale gimnastyczną, a może wcześniej taka sala powinna zostać wybudowana przy 
szkole Podstawowej Nr 3 . Jednak radnym został przedstawiony projekt budżetu. Opinie 
komisji,  w  których  brali  oni  udział,  są  pozytywne.  Teraz  radni  powinni  skupić  się  nad 
tekstem tej uchwały i przestać dyskutować.  Szkoda czasu wszystkich obecnych. Zasadą 
jest,  że  to  na  komisjach  wypracowuje  się  jakieś  wnioski.  Radny  nie  pamięta,  by  na 
posiedzeniach komisji były jakieś konkretne wnioski, które by coś zmieniały. Teraz ciągle 
się do tego samego wraca. Można się nawzajem obrażać i krytykować. Ale radny zapytał,  
jaka to będzie praca Rady jeżeli w ten sposób radni będą podchodzili do tej uchwały ? 
Należy przejść do rzeczowej pracy. Jeżeli ktoś ma uwagi i wnioski to niech je przedstawi. 
Rada  je  przegłosuje  i  sprawa  posunie  się  do  przodu.  Obecne  działanie  jest 
uwsteczniające. 
Radny stwierdził,  że każdy ma prawo napisać pismo jakie chce, a on nie  nie będzie 
dyskutował kto je podpisał. Apelował by  przejść do porządku obrad i zająć się uchwałą  
budżetową. 

Michał Milewski – radny
Uważał, że słowa radnego Marka Górskiego, są najmądrzejszymi słowami jakie padły na 
sali obrad w tym dniu.  
Mówiono o przyroście liczby dzieci w szkole w Czarnej. Życzył więc by w każdej szkole w 
Wołominie było coraz więcej dzieci z roku na rok.  W szkole w Czarnej jest co roku więcej 
dzieci. Ten wzrost ma miejsce od 15 lat. Kiedyś były po dwie klasy danego rocznika i tak 
się dzieje obecnie. Obecnie są dwa oddziały przedszkolne, co oznacza, że każdy kolejny 
rocznik będzie miał po dwa oddziały w szkole.

Joanna Pełszyk – radna
W wielu szkołach w Gminie Wołomin funkcjonują tzw. zespoły.  Jednak zdaniem radnej 
autonomie każdej szkoły można zachować jeśli jest dobry zarząd.  

22



Broni się teraz kwestii organizacji takiej, a nie innej Biblioteki Miejskiej. Wszyscy są za 
tym, aby biblioteki były. Już wśród najmłodszych dzieci prowadzona jest akcja czytania.  
Nikt nie jest przeciwko temu by biblioteka istniała i służyła nam wszystkim. Radna dała 
jednak przykład, że w każdej szkole bibliotekę obsługuje półtora etatu pracownika, a filię  
Biblioteki Miejskiej na Osiedlu Niepodległości obsługują trzy osoby na etacie.  Zwracając 
się  do  członków Komisji  Edukacji  proponowała  zapoznanie  się  z  opracowaniem  pani 
Haliny Boneckiej, gdzie można znaleźć wiele rezerw, bo jest ich wiele. 

Andrzej Żelezik – radny 
Nie żałował swojej odwagi  odczytania pisma. Jego treść wywołała dyskusję i wzbudziło 
refleksję.  Być może niektóre jego części  nie  były zbyt  składne i  jeżeli  ktoś poczuł  się  
urażony to go za to radny przeprosi.  Radny podkreślił, że nie był to protest, tylko opinia 
wykazująca( zdaniem sygnatariuszy tej wypowiedzi, słabsze punkty projektu budżetu na 
2013 rok. Zdaniem sygnatariuszy mieli oni prawo to zrobić. Powtórzył, że był jedną z osób 
która  broniła  tematu  powstania  instytucji  kultury  w  Ossowie.  Nadal  jest  i  będzie 
orędownikiem  jej  powstania.  Jemu  i  kolegom  którzy  podpisali  się  pod  treścią 
przekazanego przez niego wystąpienia, zależało na tym by pieniądze, które są wstawione 
do budżetu, były w jakiś sposób uzasadnione. W posiadanych przez radnych materiałach 
nie było uzasadnienia wysokości kwoty przekazywanej w 2013 roku na funkcjonowanie 
takiej instytucji kultury, jaką jest Park Kulturowy w Ossowie. Radny pochwalił osoby, które 
doprowadziły do powstania tej instytucji kultury i do tego, że znalazły się pieniądze na ten  
cel w budżecie. Jednak to są bardzo duże pieniądze , a te pieniądze byłyby potrzebne też 
gdzie indziej.  Wszyscy czekają na to, że zostanie sprecyzowane na co w jednym roku 
zostanie wydane 600 tys. zł. 

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Odniósł  się  do  stwierdzenia,  że  wystąpienie  radnego  Andrzeja  Żelezika  „wywołało 
dyskusję”.   Powiedział,  że  rada  nie  dyskutuje  wcale  nad  projektem  budżetu  po  tym 
wystąpieniu, lecz nad tym kto się poczuł urażony, kogo radny chciał urazić, a kogo nie.  

Igor Sulich – radny
Cytując  Burmistrza  powiedział,  że  ktoś  nie  odrobił  lekcji  przyuczenia  się  słuchania  ze 
zrozumieniem.  Odnośnie  instytucji  kultury,  w  wypowiedzi  przekazanej  przez  radnego 
Andrzeja Żelezika, chodziło o to, że w ubiegłym roku przewidziane było na ten cel 256 tys.  
zł. Też radny nie rozumiał skąd taka kwota się wzięła. W kolejnym  roku 2013 jest to już 
kwota 600 tys.  zł.   z  przeznaczeniem na Park Kulturowy -  Wrota Bitwy Warszawskiej  
1920r. Teraz też nie wiadomo jakie ta kwota ma przeznaczenie. Dlatego radny postawił 
wniosek formalny o to aby te 600 tys. zł. zostało podzielone na poszczególne paragrafy w 
projekcie budżetu tej instytucji. Chciałby wiedzieć jakie działania składają się na te 600 tys. 
zł. Prosił aby ta informacja była w formie pisemnej. Ten wniosek formalny dotyczył również 
pozostałych instytucji kultury, które są wpisane w omawiany projekt budżetu pod hasłem 
„Dotacje”.  Chodzi  o  to  by można było  mówić  o  racjonalności  tych  wydatków.  Nikt  nie 
kwestionuje potrzeby istnienia instytucji kultury. Zastrzeżenia są do tego w jakiej formie, w 
jakim wymiarze i jaki budżet ma być. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Środki na Park Kulturowy w Ossowie były planowane w 2012 roku dopiero w połowie roku 
budżetowego. Zaplanowano wtedy ok. 250 tys. zł. Jednostka została powołana dopiero w 
miesiącu październiku 2012 roku. Dlatego możliwości wykorzystania tej kwoty.  Powielając 
ta kwotę na cały rok, to da to 500 -600 tys. zł. Dlatego taka kwota została zaplanowana na 
2013 rok. 
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Igor Sulich – radny
Zwrócił uwagę, że ta instytucja kultury powstanie z dniem 1 stycznia 2013 roku. W dniu 
sesji jej jeszcze nie ma. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Odpowiedział  radnemu  Igorowi  Sulichowi,  że  w  budżecie  2013  roku  są   takie  środki 
zabezpieczone, aby ta instytucja mogła dobrze funkcjonować. 

Wojciech Plichta  - radny
Podziękował za planowane, kolejne inwestycje w Duczkach. Miał nadzieję, że wykonanie 
dokumentacji  na  ul.  Długą  to  dopiero  początek.  To  również  są  niemałe  pieniądze. 
Przypomniał  Burmistrzowi  spotkanie  z  mieszkańcami  na  którym  omawiano  wspólnie 
realne  wnioski  do  budżetu  2013 roku,  bez „koncertu  życzeń”  radny prosił  więc  by ul.  
Ogrodowa i ul. lipowa nie zostały pominięte, jeśli chodzi o poprawę przejezdności. Radny 
przypomniał, że i na komisjach i na poprzedniej sesji był wspomniany wniosek Zespołu 
Szkół  Nr  1  o  remont  boisk  w  2013  roku.   Wszyscy  wiedzą,  że  taka  inwestycja  jest  
potrzebna  w  Wołominie  i  dlaczego.  Zapytał,  czy  w  omawianym  budżecie  są 
zarezerwowane jakieś środki na ten cel. Czy realnie myśli się o takim  remoncie w 2013 
roku.

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Poinformował, że w budżecie 2013 roku nie ma środków zarezerwowanych na remonty 
jakie ma na myśli radny Wojciech Plichta.  Chodziło o remont boiska. Boisko to kwota ok. 
600 tys. zł. Zdaniem Burmistrza w sport w  Gminie Wołomin są inwestowane duże środki. 
Na 2013 rok nie zostało zaplanowane kolejne boisko, tym bardziej, że na oświatę wydaje  
się  bardzo dużo środków. W Zespole szkół  Nr  1 zostały zaplanowane tylko niewielkie 
remonty w budżecie. W ciągu roku, jeśli będą jakieś oszczędności na innych inwestycjach, 
to będzie można się zastanowić  czy budować boisko przy ZS nr 1, czy przeznaczyć te 
środki na inna inwestycje. 

Rafał Biały – radny
chciałby, by dyskusja nad projektem budżetu powoli dobiegała końca, bo radni nie mieli  
konkretnych  pytań do Burmistrza.  Podsumowując  cała  dyskusję,  wnioskował,  by radni 
nauczyli się pracować w komisji. Na posiedzeniach komisji można dyskutować na różne 
tematy i  będzie  mniej  emocji.  Radny miał  wrażenie,  że  koledzy radni  na  posiedzenia 
komisji nie zabierają głosu, tylko po to by głos zabrać na sesji. Jego zdaniem nie jest to  
potrzebne,  bo  rodzi  to  konflikty  i  różne  niejasne  sytuacje.   Prosił,  by  radni  nie  brali  
osobiście do siebie rożnych spraw, lecz rozmawiali o rzeczach – bezosobowo. Każdy ma 
prawo zgłosić swoje uwagi i każdy ma prawo inaczej myśleć. Nie chciał, by osoby, które 
podpisały odczytane przez radnego Andrzeja Żelezika pismo były oceniane przez pryzmat 
personaliów. Każdy patrzy inaczej na świat i inaczej chciałby to wszystko skonstruować. 
Radny prosił o mniej emocji, bo emocje rodz niesnaski. 
W związku z faktem, iż nie ma konkretnych wniosków do projektu budżetu, radny postawił  
wniosek  o  zakończenie  dyskusji.  Jeżeli  miałaby  ona  trwać  dalej  to  powinna  być 
merytoryczna, a nie emocjonalna. 

Igor Sulich – radny
 W ubiegłym roku przy uchwale budżetowej na 2012 rok, radni dużo słyszeli o utworzeniu  
pracowni urbanistycznej i 750 tys. zł. z przeznaczeniem na plany miejscowe.  Po roku nie  
widział  efektów  prac  nad  planami  miejscowymi.  Ceni  sobie  profesjonalizm  naczelnika 
Wydziału Urbanistyki Pawła Seweryniaka. Jednak cały czas jest mało planów. Stwierdził, 
że Burmistrz nie potrafi w zmotywować  do odpowiednich działań swoich pracowników. W 
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2013 roku jest przewidziana kwota 557 tys. zł. na kolejne plany. Radny zapytał, kiedy te 
plany będzie mógł zobaczyć. Burmistrz mówi o planach miejscowych jako o magnesie. 
Przypomniał mu się widok, jaki widzi pasażer pociągu przejeżdżającego przez centrum 
Wołomina,  a  szczególnie  widok  brzozy na dachu  starej  Huty  Szkła.   Obszar  centrum 
powinien  być  dla  władz  samorządowych  priorytetowy  jeśli  chodzi  o  miejscowe  plany 
zagospodarowania przestrzennego.  Obraz tej brzozy, uważał, że jest to „magnes”, który 
ma tylko te same bieguny, które się odpychają, tak jak ci potencjalni inwestorzy. Radny nie  
widzi ani inwestorów, ani miejscowych planów. 

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Powiedział, że budynek z ta wspomnianą brzozą jest na terenie prywatnym, więc można 
wezwać właściciela do osunięcia tego realnego niebezpieczeństwa.  Na poprzedniej sesji  
zostały podjęte cztery uchwały o przystąpieniu do sporządzenia planów dla Wołomina.  Na 
sesje styczniową jest przygotowywana piąta z tzw. przytorzem.  Teren ten uprzednio był  
objęty jednym planem „Wołomin Centrum”. 

Igor Sulich – radny
Powiedział, że właściciel terenu po starej hucie czeka na plan miejscowy, by cokolwiek na 
tym  terenie  zrobić.  Natomiast  budżet  w  wys.  750  tys.  zł  z  przeznaczeniem na  plany 
miejscowe i pracowni architektoniczną obowiązywał od stycznia 2012 roku. 

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Przypomniał, że na początku 2012 oku tylko 3% gminy było objęte planami miejscowymi, a 
w ciągu roku zwiększono ten wskaźnik o 100 % i obecnie 6% powierzchni gminy Wołomin 
jest  objętych planami  miejscowymi.  Kolejne  plany będą przedłożone do uchwalenia  w 
2013  roku.   Miał  nadzieję,  że  kwestia  planów  miejscowych  dla  „Centrum”  zostanie 
zamknięta w 2013 roku. 

Za zgodą radnych wyrażona w głosowaniu jawnym za- 18 głosów, przeciw-1 głos, wstrz. 2 
osoby dyskusja nad projektem budżetu została zamknięta.

Przystąpiono do głosowania wnioskowanych poprawek do projektu uchwały budżetowej:

 1) ogólna kwota dochodów i wydatków została zmniejszona o kwotę 1 300 000 zł:
a) plan dochodów został zmniejszony w dziale 756 rozdział 75615 § 0310 o kwotę 500 000 
zł i w dziale 756 rozdział 75616 § 0310 o kwotę 800 000 zł, gdyż nie zostały zwiększone 
stawki podatkowe na 2013 rok, 
b) plan wydatków został zmniejszony w dziale 600 rozdział 60016 § 4270,

Zgoda rady na wprowadzenie poprawki, głosowanie jawne w obecności 21 radnych na sali  
obrad : za- 20 głosów, przeciw-0, wstrz.-1 osoba

2) dokonano  zmian  w  zadaniach  inwestycyjnych  (ogółem  plan  wydatków  nie  uległ 
zmianie):
a/ zmniejszono plan wydatków inwestycyjnych w zadaniach:

– „Wykonanie  dokumentacji  projektowo  –  kosztorysowej  ulicy  Rolnej  w  Nowych 
Lipinach” o kwotę 15 000 zł,

–  „Budowa sali gimnastycznej w Czarnej” o kwotę 400 000 zł,
 b) wprowadzono nowe zadania inwestycyjne:

– „Wykonanie dokumentacji  projektowo – kosztorysowej ulicy Pogodnej w Nowych 
Lipinach na odc. od ul. Szosa Jadowska do ul. Batalionów Chłopskich” na kwotę 15 
000 zł,
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– „Budowa chodnika w ul. Rozwadowskiego w Ossowie” na kwotę 310 000 zł,
– „Budowa  chodnika  w  ul.  Armii  Krajowej  w  Zagościńcu  odc.  od  ul.  Szkolnej  do 

cmentarza” na kwotę 400 000 zł,
c) zlikwidowano zadanie inwestycyjne:
      - „Budowa mostu na rzece Czarna w ciągu drogi gminnej w Majdanie” na kwotę 200 
000 zł,
- „Budowa chodnika w ul. Granicznej w Zagościńcu od ul. 100-lecia do ul. Piaskowej” na 
kwotę 110 000 zł,

Zgoda rady na wprowadzenie poprawki, głosowanie jawne w obecności 21 radnych na sali  
obrad : za- 17 głosów, przeciw-0, wstrz.-4 osoby

3) wprowadzono  poprawki  zgodnie  z  zaleceniem  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w 
Warszawie.

Zgoda rady na wprowadzenie poprawki, głosowanie jawne w obecności 21 radnych na sali  
obrad : za- 20 głosów, przeciw-0, wstrz.-1 osoba

4) w  załączniku  Nr  2  do  uchwały  budżetowej:  dotacje  celowe  dla  jednostek  sektora 
finansów  publicznych  w  2013  roku,  wykreślenie  pozycji  nr  7:  zwrot  za  dzieci 
uczęszczające do przedszkoli niepublicznych na terenie innych gmin w wysokości 200 tys. 
zł.,  i  zmieniono klasyfikację budżetową w obecnej poz. 8 ( po zmianie liczb porządkowych 
)-  dofinansowanie  projektu  budowy  Miejskiego  domu  kultury  w  Wołominie  przy  ul. 
Broniewskiego,   na  rozdz.  92109  §  662  –  kwota  200  tys.  zł.  Ogólna  kwota  w  tym 
załączniku to 1 317 070 zł. 

Zgoda rady na wprowadzenie poprawki, głosowanie jawne w obecności 21 radnych na sali  
obrad : za- 21 głosów, przeciw-0, wstrz.- 0

Uchwała budżetowa Gminy Wołomin na 2013 rok została podjęta w głosowaniu jawnym w 
obecności 21 radnych na sali obrad : za- 17 głosów, przeciw-0, wstrz.-4 osoby

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Podziękował  wszystkim,  którzy  pracowali  nad  przygotowaniem  projektu  budżetu,  a  w 
szczególności Pani Skarbnik i dla jej całego zespołu, który wiele godzin spędził nad tym 
projektem budżetu aby był dopracowany i aby był budżetem, który daje szansę dalszego 
rozwoju Wołomina. Podziękował również radnym za dyskusję i głosowanie nad poparciem 
tego budżetu. Pomimo sytuacji gospodarczej kraju, Gmina Wołomin będzie się rozwijała, a 
ten budżet to zagwarantuje. 

Za zgodą radnych, wyrażoną przez aklamację, Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w 
obradach do godz. 14:30

Po przerwie na sali obrad nieobecni byli radni: Igor Sulich, Arleta Dębkowska, Krzysztof 
Wytrykus, Dimitar Jugrew, Rafał Biały.
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Uchwała Nr XXII-121/2012 w sprawie ustalenia wykazu wydatków inwestycyjnych, których 
nie zrealizowane, planowane kwoty nie wygasają z upływem roku budżetowego 2012;

Grzegorz Mickiewicz – Zastępca Burmistrza
Przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. Treść tego uzasadnienia została załączona 
do egzemplarza archiwalnego. 

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym w obecności 16 radnych na sali obrad, za 
– 16 głosów, przeciw-0, wstrz. 0

Uchwała Nr  XXII-122/2012 zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  liczby  punktów 
sprzedaży napojów alkoholowych, zasad usytuowania i warunków sprzedaży tych napojów 
oraz zakazu sprzedaży, spożywania i podawania;

Roman Kroner – Naczelnik Wydziału Kadr i Administracji
Projekt uchwały dot. ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych, zasad 
usytuowania i warunków sprzedaży tych napojów oraz zakazu sprzedaży, spożywania i  
podawania. Uchwałą z grudnia 2010 roku rada Miejska dała możliwość podmiotom, które 
nie  spełniają  normy  odległości  100m  od  obiektów  kultu,  placówek  oświatowych, 
wychowawczych,  przedszkoli,  szkół,  możliwość  dalszego  funkcjonowania  na  okres 
kolejnych dwóch lat. Ten okres upływa z dniem 31 grudnia 2012 roku. Wówczas dotyczyło  
to 8 podmiotów. Wnioski, które dotychczas prowadzą działalność wpłynęły do urzędu. W 
związku z tym istnieje potrzeba przyjęcia zmiany uchwały z grudnia 2003 roku w § 5. 
Brzmienie  tego  paragrafu  to:  „sprzedaż napojów alkoholowych  w punktach  sprzedaży, 
które  nie  spełniają  wymogów  zawartych  w § 2,  a  w  których  była  prowadzona  taka 
sprzedaż od 1 stycznia 2011 r. do 31 grudnia 2012 r., może być nadal prowadzona na 
podstawie właściwego zezwolenia wydanego zgodnie z obowiązującymi przepisami.” 

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym za- 15 głosów, przeciw-0, wstrz.1 osoba.

Uchwała Nr XXII-123/2012 w sprawie „ Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 
elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Wołomin na lata 2012-2027;

                                Na salę obrad przybył radny Krzysztof Wytrykus godz. 14:40

Twórcy  programu  przedstawili  główne  założenia  tego  dokumentu  tj.  czym  jest  ten 
dokument,   dlaczego  należy  go  sporządzać  i  jakie  informacje  można  tam  znaleźć. 
Przygotowanie  projekt  założeń  do  planu  zaopatrzenia  w  ciepło,  energię  elektryczną  i 
paliwa gazowe jest odgórnie narzucone przez ustawę Prawo energetyczne, która nakłada 
na samorząd lokalny opracowania tego typu dokumentu. Dokument ten opracowuje się w 
perspektywie 15 lat. Natomiast aktualizuje ie go co 3 lata. Aktualizacja ta wynika z tego 
względu,  iż w dokumencie tym zostają uwzględnione plany rozwojowe przedsiębiorstw 
energetycznych, które zajmują się zaopatrzeniem danego terytorium gminy w gaz, energię 
elektryczną  bądź  tez  paliwa  gzowe.  Te  plany  rozwojowe  sporządzane  są  przez  te 
przedsiębiorstwa na okres od 3 do 5 lat. Dlatego każda miana planów rozwojowych tychże 
przedsiębiorstw  pociąga  za  sobą  konsekwencję  w  planach  rozwojowych  dotyczących 
gminy.   Dokument  składa  się  z  charakterystyki  gminy  pod  względem  atrakcyjności  
osiedleńczej  i  przyrodniczej.  Należy zwrócić uwagę na charakterystykę zaopatrzenia w 
ciepło,  energię elektryczna i  paliwa gzowe miasta  i  gminy Wołomin.  Na tej  podstawie 
zostały sformułowane wnioski i dokonana została analiza stwierdzająca, że w przypadku 
Gminy  Wołomin  nie  istnieje  zagrożenie  w  najbliższym  czasie,  jeśli  chodzi  o  brak 
zaopatrzenia miasta i gminy w poszczególne nośniki energii. 
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Z planami rozwojowymi poszczególnych przedsiębiorstw energetycznych to można się z 
nimi zapoznać w urzędzie miejskim. 
Omawiane  opracowanie  zakłada,  że  w  perspektywie  do  2027  roku  miasto  i  gmina 
Wołomin będzie musiało podjąć pewnego rodzaju przedsięwzięcia, które doprowadzą do 
zmniejszenia  zapotrzebowania  na energię  cieplną  w perspektywie  do tego 2027 roku. 
Wskazano kilka inwestycji, zarówno w zakresie termomodernizacji budynków użyteczności 
publicznej, jak i w przypadku inwestycji związanych z modernizacja oświetlenia ulicznego.

                                    Na salę obrad powrócił radny Rafał Biały godz. 14:45

Dominik Kozaczka – radny
Zauważył, że do omówionego planu zostały wprowadzone niektóre poprawki zgłoszone na 
komisji. Natomiast radny zapytał, czy do omawianego również na komisjach Wieloletniego 
Programu  Gospodarowania  Zasobem  Mieszkaniowym  wpłynęły  jakieś  wnioski  od 
Przedsiębiorstwa Komunalnego ? 

Przedstawicielka  twórców  obu  programów  powiedział,  że  jeśli  chodzi  o  tego  rodzaju 
program jakim jest  Wieloletniego Programu Gospodarowania Zasobem Mieszkaniowym 
może być zmieniany, jeśli wnioski o jego zmianę wpłyną w formie pisemnej. Jeżeli Prezes 
Przedsiębiorstwa  Komunalnego  wniesie  takie  uwagi,  to  z  pewnością  zastano  one 
wprowadzone do dokumentu, pod warunkiem, że będą one logiczne. 

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym za – 18 głosów, przeciw-0, wstrz.-0
              
Uchwała Nr  XXII-124/2012 w  sprawie  nadania  Statutu  Ośrodkowi  Sportu  i  Rekreacji 
„Huragan” w Wołominie;

Piotr Szulc – Dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji Huragan
Przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. Treść tego uzasadnienia została załączona 
do egzemplarza archiwalnego uchwały.  Dyrektor Piotr Szulc wnioskował o wprowadzenie 
poprawek w treści statutu na wniosek komisji: „Prowadzenie działalności propagandowej i 
reklamowej dotyczącej prac ośrodka, służącej podnoszeniu poziomu  kultury fizycznej”. 
Obecny zapis zmienia słowo „propagandowej”  na słowo „promocyjnej”.  Kolejna zmiana 
treści  nastąpiła  w  Rozdziale  3  §  12  pkt  2  był  zapis;  „  Dyrektora  ośrodka  wskazuje 
Burmistrz  Wołomina”,  zmieniona  treść  brzmi:  „Dyrektora  ośrodka  powołuje  Burmistrz 
Wołomina w drodze konkursu”.

Dominik Kozaczka – radny
Chciał szczegółowo zapoznać się z ekspertyzą na podstawie której będzie odzyskiwany 
podatek VAT, np. w związku z budowa basenu. 

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Jest w posiadaniu dokumentu o który prosi radny Dominik Kozaczka, Jeżeli radny chce 
otrzymać kopie tego dokumentu to powinien wystąpić z wnioskiem o udzielenie informacji  
publicznej, skoro z taką inicjatywą wystąpił, że będzie chciał uzyskać ten dokument w tym 
trybie.  
Pani Skarbnik powiedziała, że chciał dać radnemu dokument do wglądu w przerwie sesji, 
lecz radny stwierdził, że celem uzyskania kserokopii tego dokumentu wystąpi do Urzędu w 
trybie postępowania o uzyskanie informacji publicznej.  

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym za- 18 głosów, przeciw-0, wstrz.-0
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Pkt 11

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
-  Poinformował,  że  do  Biura  Rady  wpłynęła  informacja  o  pracy  Społecznej  Komisji 
Mieszkaniowej w 2012 roku.
- do Biura Rady wpłynęły również odpowiedzi na pytania radnych zadane na poprzedniej 
sesji.
-  na wniosek radnego Igora Sulicha został  przygotowany wykaz wniosków dot.  zmiany 
Studium . Informacja do wglądu w Biurze Rady.
- Przypomniał, o konieczności wskazania dwóch osób jako przedstawicieli Rady Miejskiej  
do składu Komisji Stypendialnej, powoływanej przez Burmistrza Wołomina, która będzie 
przeprowadzała postępowanie konkursowe w sprawie udzielenia stypendiów naukowych 
dla  wybitnie  uzdolnionych  studentów  oraz  uczestników  studiów  doktoranckich, 
zamieszkałych na terenie Gminy Wołomin.

Adam Bereda – radny
Zgłosił kandydatury radnych Marka Górskiego i Michała Milewskiego jako kandydatów do 
wspomnianej Komisji Stypendialnej

Rada Miejska w głosowaniu jawnym za 18 głosów, przeciw-0, wstrz-0, wyraziła zgodę na 
to  by  radni  Marek  Górski  i  Michał  Milewski  byli  przedstawicielami  Rady  Miejskiej  w 
składzie  Komisji  Stypendialnej  powoływanej  przez  Burmistrza  Wołomina  do 
przeprowadzenia  postępowanie  konkursowego  w  sprawie  udzielenia  stypendiów 
naukowych dla wybitnie uzdolnionych studentów oraz uczestników studiów doktoranckich, 
zamieszkałych na terenie Gminy Wołomin.

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady Miejskiej
- Poinformował, że w dniu 23 grudnia o godz. 16:00 będzie przekazanie Betlejemskiego 
Światełka  Pokoju.  Na  to  spotkanie  zaprosił  w  imieniu  swoim  i  harcerzy,  którzy  ta 
uroczystość organizują.
-  Odczytał  podziękowanie od Dyrektor Miejskiego domu Kultury w Wołominie Marzeny 
Małek  za  objęcie  patronatem  przeglądu  artystycznego  i  wsparcie  niepełnosprawnych 
mieszkańców powiatu przy przezwyciężaniu trudów życia codziennego, oraz stworzenie 
warunków  do  ich  edukacji  i  rozwoju  poprzez  sztukę.  Jest  tu  mowa  o  przeglądzie 
umiejętności  artystycznych  osób  niepełnosprawnych  „Wierszem  i  sercem  malowane”. 
Podziękował radnym, że każdego dnia, ktoś z radnych na tej imprezie był – krócej-dłużej,  
na początku występów-na końcu, ale zawsze któryś z radnych był. Zdarzało się tak, że w 
jednym momencie było nawet pięciu radnych.
Przewodniczący Rady powiedział, że było to miłe ze strony radnych, tym bardziej gdy się  
patrzy  na  ten  przegląd  przez  pryzmat  uczestnictwa  w  nim  przedstawicieli  Urzędu 
Miejskiego. 

Krzysztof Wytrykus – Wiceprzewodniczący Rady
Podziękował  radnym  Andrzejowi  Żelezikowi  i  Zbigniewowi  Paziewskiemu,  którzy 
uczestniczyli w tym wspomnianym przeglądzie każdego dnia i wspólnie z nim częstowali  
uczestników słodyczami. 
Powiedział, że warto było być na tym przeglądzie bo uczestniczą w nim rożne środowiska 
stowarzyszeń osób niepełnosprawnych i nie tylko.  

Wojciech Plichta – radny
Był szczęśliwy i przekazał prezent od reprezentacji wiejskich z Gminy Wołomin. Zaprosił  
na 21 Finał Orkiestry Świątecznej Pomocy, który po raz pierwszy odbędzie się na wsi w 
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budynku Ochotniczej Straży Pożarnej w Zagościńcu. Będzie to jedna z dwóch imprez tego 
typu w naszej  gminie.   Radny pochwalił  się,  że sztab  duczki.pl  ma największa liczbę 
wolontariuszy w powiecie wołomińskim.  Przedstawiciele  tych wolontariuszy tj,  5 osób, 
zostali  zaproszeni  do udziału  w spocie  reklamowym wraz z  Jurkiem Owsiakiem,  który 
zostanie wyemitowany w telewizjach w czasie największej oglądalności, w godz. między 
18;00 a 22:00 . Podziękował Burmistrzowi Wołomina z objecie patronatem tej  imprezy. 
Zachęcając do udziału w imprezie powiedział, że do wylicytowania jest jeden dzień w radiu 
fa-ma i jeden dzień z burmistrzem, piłka z autografami siatkarzy igrzysk olimpijskich, kurs 
prawa jazdy, piłka i bluza i autografy piłkarzy Legii Warszawa i Dolkanu Ząbki, skok ze 
spadochronem, i inne gadżety sportowe. Będą grały gwiazdy Disco Polo i zespół „rock and 
rolowy”, zespół hip hopowy z Wołomina

Marek Górski – radny
powiedział,  że na posiedzeniu Komisji  gospodarki rozmawiano na temat uchwały,  która 
dotyczy punktów handlowych sprzedających alkohol. Radny wnioskował, aby wpisać do 
tworzonego  regulaminu  utrzymania  czystości  w  Gminie  Wołomin  zapis  dotyczący 
sprzedaży alkoholu w gminie, a w szczególności chodziło o to by była jakaś kontrola na 
zewnątrz tych budynków. Radny rozmawiał z właścicielami obiektów, które zajmują się 
sprzedażą alkoholu. Konkretnie chodzi mu o zainstalowanie na zewnątrz sklepu kamer,  
które pokazywałyby czy odbywa się spożywanie alkoholu obok tego budynku. Radny zna 
kilka miejsc w których spożywany jest alkohol. Regularnie pojawia się tam Straż Miejska. 
To  nie  odnosi  oczekiwanych  efektów.  Jednak  zdaniem  radnego  gdyby  w  regulaminie 
utrzymania  czystości  i  porządku  zostało  zapisane,  że  właściciel  zobowiązany  jest  do 
umieszczenia kamer, to będzie to miało wpływ na ograniczenie spożywania alkoholu pod 
sklepem. 

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Tak jak i na posiedzeniach komisji, tak i teraz zastanawiał się co taki właściciel sklepu z 
takim 18 godzinnym  nagraniem  powinien zrobić. Czy ma je wysłać do Straży Miejskiej. 
Stwierdził,  że Rada może stworzyć  przepis i  właściciele  sklepów powieszą te  kamery. 
Natomiast czy to będzie skuteczne działanie przeciwko spożywaniu alkoholu w miejscach 
publicznych to miał wątpliwości.

Marek Górski – radny
powiedział,  że tak naprawdę to wygląda to w ten sposób, że w tych sklepach GS czy 
Społem jest jedna sprzedawczyni.  Ta osoba nie jest w stanie dopilnować porządku na 
zewnątrz sklepu. Radny nie znał prywatnego sklepu pod którym odbywa się sprzedawanie 
alkoholu.  Jeśli  zaś  chodzi  o  sklepy  GS  to  może  kilka  wymienić,  gdzie  odbywa  się 
spożywanie  alkoholu.  Tam  Straż  Miejska  często  stosuje  pouczenia.  To  też  będzie 
pomocne dla  tych  ekspedientek,  które  nie  będą zostawiały  sklepów,  by wyprosić  tych 
„smakoszy”,  którzy  goszczą  się  pod  sklepem.  Większość  tych  sklepów jest  w  bliskiej 
odległości  szkół  i  innych  obiektów  o  których  była  mowa.  To  tez  jest  czynnik,  który 
przemawia za tym  by to towarzystwo, spod tych sklepów wyprosić. 

Andrzej Żelezik – radny
Poparł wniosek radnego Marka Górskiego, bo nawet jeśli to nie przyniesie oczekiwanych 
efektów, przy tak małych kosztach, to przybliżymy się do Wałbrzycha, gdzie całkowicie 
zlikwidowano sprzedaż alkoholu. 
Wracając  do  Przeglądu  Umiejętności  artystycznych  Osób  Niepełnosprawnych,  radny 
proponował, by poprzez Komisje Edukacji wpłynąć na to, by z każdej szkoły, chociaż po 
dwie godziny, była obecna młodzież na tych występach. Na sali było bardzo mało widowni.  
Wprawdzie tym występującym osobom nie tyle zależy na obecności  młodych kolegów, co 
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na uścisku dłoni Burmistrza.   Skoro tego nie można było  osiągnąć to warto by było by 
szkoły porobiły dyżury.
Radny stwierdził, że obecni są radnymi całego miasta, a nie tylko poszczególnych dzielnic 
miasta  czy gminy.  Dlatego rozumiał  kolegów radnych  z  terenów wiejskich,  że  tamtym 
rejonom  tez  należy  się  równomierne  nasycenie  inwestycjami,  ale  nie  chciał  przyjąć 
tłumaczenia: „ co powiedzą Pana wyborcy z ul. Partyzantów, że Pan nie zawalczył o to by 
na  ta  inwestycje  było  więcej  pieniędzy”.   Radny oświadczył,  że  nigdy  tak  nie  będzie 
walczył,  bo dla niego Wołomin jako gmina jest całością.  Radny może być wybrany do 
pełnienia funkcji radnego lub nie. Poszczególni radni nie są radnymi tylko jednego terenu. 
Oprócz tego radni  nie  mają  możliwości  porozmawiania  z  samym burmistrzem,  bo  nie 
pojawia się on na posiedzeniach komisji, a na sesjach też na krótko. 

Grażyna Więch – radna
Zaprezentowała kalendarz na przyszły rok, wydany jej staraniem i Pani Elżbiety Budek z 
Rady Sołeckiej Ossowa.  Każdy z radnych otrzymał egzemplarz tego kalendarza.
Cieszyła się, że budżet w kształcie  zaproponowanym przez burmistrza został przyjęty, 
łącznie z inwestycją w Ossowie.
Poinformowała,  że  w  ubiegłym  tygodniu  w  Warszawie  powstało  Mazowieckie 
Stowarzyszenie  Sołtysów.  Pani  Sołtys  Grażyna  Więch  jest  członkiem  zarządu  tego 
stowarzyszenia. Zarząd ten ma pomysł by wspólnie z Krajowym Stowarzyszeniem, Gazetą 
Sołecką i paroma innymi instytucjami zmontować duży projekt dotyczący promocji szlaku 
Bitwy Warszawskiej.  Ossów na pewno znajdzie się w jednym z punktów tego projektu. 
Radna postara się zrobić wszystko co będzie mogła, by włączyć się w promocję Ossowa i 
gminy.

Eugeniusz Dembiński – Przewodniczący Rady Osiedla Lipińska
Zapytał, kto powinien oczyszczać ze śniegu chodnik przy ul. Fieldorfa ?

Marcin Gromek – Dyrektor MZDiZ w Wołominie
Poinformował, że przy drogach powiatowych chodniki są odśnieżane w zależności od tego 
jak są zlokalizowane. Jeżeli są bezpośrednio przy nieruchomościach , to ich odśnieżanie 
należy do właścicieli nieruchomości. Odśnieżanie ulic powiatowych nie należy do Zarządu 
Dróg  Miejskich,  lecz  do  zarządu  dróg  Powiatowych  bądź  do  właścicieli  przyległych 
nieruchomości.  

Andrzej Wesołowski – Przewodniczący Zarządu Osiedla Centrum
Przypomniał, że ustawa mówi, że jeśli posesja jest oddzielona pasem zieleni od drogi to 
odśnieżanie i sprzątanie ulicy należy do właściciela drogi. Właścicielem drogi przy której 
on mieszka tj.  ul.  Wileńska jest Powiat Wołomiński.  Pomimo interwencji  policji  i  Straży 
Miejskiej  okazało  się,  że  teren  wokół  budynku  jest  terenem  Gminy  Wołomin.  Z 
mieszkańców budynku zrobiono gospodarzy tego terenu. 
Drugą sprawa poruszona przez Przewodniczącego Zarządu Osiedla  centrum,  były  nie 
oprzątnięte worki z liśćmi, z akcji jesiennej. teraz tą stertę liści przysypał śnieg i nikt tego 
nie sprząta. 

Krzysztof Wytrykus – Wiceprzewodniczący Rady
Poinformował,  że  na  posiedzeniu  Komisji  Bezpieczeństwa  radni  zadali  pytanie  kto 
odpowiada  za  chodniki.  Oczywiście,  że  za  czystość  na  chodniku  odpowiada  ten,  kto 
bezpośrednio graniczy z tym chodnikiem. On sam odśnieża chodnik przylegający do jego 
posesji.  Dziwił się, że wspólnota mieszkaniowa nie wie o tym, że ma oczyszczać chodnik 
przy osiedlu. 
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Dominik Kozaczka – radny
Przypomniał,  że  część  zadań  przy  utrzymaniu  dróg  gmina  przejęła  od  powiatu. 
Zastanawiał  się,  czy  w  jednej  z  tych  uchwał  nie  było  odśnieżania.   W tych  zapisach 
uchwały mogło być  tak,  że powiat  myśli,  iż  to  gmina odśnieża,  a  gmina uważa to  za 
zadanie powiatu.

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Wyjaśnił, że w przyjmowanych zadaniach była kwestia utrzymania zieleni i sprzątania. O 
odśnieżaniu  nie  było  mowy.  Jednak,  gdy  odśnieżany  jest  chodnik,  to  ciągnik  nie 
zatrzymuje  się  gdy zaczyna  się  chodnik  powiatowy,  tylko  odśnieża  dalej,  również  ten 
chodnik powiatowy. Mieszkańcy nie są powiatowi tylko mieszkańcy są gminni.  Burmistrz 
obiecał to sprawdzić i zdeterminować powiat do odśnieżania.  Uznał za dobry pomysł by 
Gmina Wołomin przejęła od powiatu zadanie sprzątania i odśnieżania dróg powiatowych 
na  terenie  Gminy  Wołomin.  Obiecał,  że  postara  się  zdeterminować  Starostwo  do 
wykonywania swoich obowiązków przy utrzymaniu dróg powiatowych. 

Andrzej Wesołowski – Przewodniczący Zarządu Osiedla Centrum
powiedział, że przy ul. Wileńskiej chodnik po jednej stronie ulicy ma być sprzątany przez 
wspólnotę mieszkaniową, ale już po drugiej stronie chodnik sprząta gmina, a przecież jest 
to droga powiatowa. 

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Zaprosił  na spotkanie opłatkowe, które odbędzie się 22 grudnia 2012 roku w Miejskim 
Domu Kultury o godz. 15:00. złożył też wszystkim obecnym życzenia świąteczne. 

Krzysztof Wytrykus – Wiceprzewodniczący Rady
Zwracając się do Przewodniczących Zarządów Osiedli i sołtysów, powiedział, że kiedyś był 
taki zwyczaj, że gdy wychodzili przed końcem sesji to swoja nieobecność usprawiedliwiali  
u Przewodniczącego Rady. Uważał, że należy powrócić do tego zwyczaju. 

Joanna Pełszyk – radna
Stwierdziła, że cały czas rozlicza się z frekwencji przedstawicieli jednostek pomocniczych, 
ale radni tez powinni „uderzyć się w piersi” bo są wśród nich radni, którzy na początku 
wszystkich absorbują swoimi problemami, po czym opuszczają salę obrad i do końca sesji  
nie uczestniczą w sesji. 

W związku  z  wyczerpaniem porządku  obrad  Przewodniczący Rady Marcin  Dutkiewicz 
zamknął XXII sesję Rady Miejskiej  w Wołominie w dniu 19 grudnia 2012 roku o godz. 
15:30.  Wszystkie  podjęte  w  trakcie  trwania  sesji  uchwały  stanowią  integralna  część 
niniejszego protokołu. 

Protokołowała                            Sekretarz obrad                              Przewodniczący obrad

Grażyna Płaneta                          Adam Bereda                                   Marcin Dutkiewicz
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